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§ 158 Dnr 2023-000001 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Ola Robertsson (S) utses till att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

________________ 
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§ 159 Dnr 2023-000002 101 

Godkännande av dagordning  

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner dagordningen.  

________________ 
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§ 160 Dnr 2022-000445 370 

Återrapportering av förstärknings- och 
energibesparingsåtgärder 

 

Sammanfattning  

Sören Andersson, fastighetschef, ger information om energisparåtgärder.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetskott noterar informationen till protokollet.  

________________ 
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§ 161 Dnr 2023-000120 105 

Information från RF-SISU Blekinge 

 

Sammanfattning  

Jeanette Andreasson Sjödin, ordförande RF-SISU Blekinge, och Mathias 

Roos, distriktsindrottschef, ger information om verksamheten och dess 

utveckling.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet.  

________________ 
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§ 162 Dnr 2023-000236 179 

Hemställan om delegation av taxeuppräkning- Taxor för 
tillsyn och tillstånd enligt LSO, LBE 

Sammanfattning  

Taxor för tillsyn och tillstånd enligt LSO, LBE 

Delar av Räddningstjänsten Östra Blekinges verksamhet är inte 

skattefinansierad och en avgift måste därför tas ut för vissa 

ärenden, till exempel tillsyner och tillstånd. För tillsyn enligt 

Lagen om skydd mot olyckor (LSO) och Lagen om brandfarliga 

och explosiva varor (LBE) är avgiften uppdelad i två delar. Den 

består av en grundavgift som avser förberedelse, transport, och 

efterarbete samt en rörlig timkostnad som avser tid ute på 

tillsynen. Taxa för hantering av tillstånd för brandfarliga och 

explosiva varor bygger på en bedömd tidsåtgång per ärendetyp 

multiplicerat med handläggningskostnad per timme. 

 

Taxan för handläggningskostnaden avseende tillsyn och tillstånd 

enligt LSO och LBE fastställs av respektive Kommunfullmäktige 

(KF) uppräknas årligen med index (Prisindex för kommunal 

verksamhet (PKV}. Direktionen för räddningstjänsten Östra 

Blekinge följer upp detta med årlig uppräkning på KF:s uppdrag. 

 

2019 beslutades i både Karlskrona och Ronneby kommuner att 

delegera uppräkning av taxa för myndighetsutövning enligt LSO 

och LBE till direktionen för Räddningstjänsten Östra Blekinge 

enligt nedan beslutsförslag. Delegationen ges per mandatperiod 

och varje direktion behöver hemställa om delegation. 

 

Taxor för rengöring och brandskyddskontroll 

Räddningstjänsten har på uppdrag av medlemskommunerna 

Karlskrona och Ronneby upphandlat entreprenör för utförande av 

rengöring och brandskyddskontroller enligt bestämmelser i Lag 
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(2003:778} om skydd mot olyckor, LSO. Finansiering av 

uppdraget sköts genom att entreprenören tar ut en avgift enligt 

taxa från den enskilde eller företaget de utför uppdraget hos. 

Avgiften består av grundavgift, objektsavgift och, i 

förekommande fall, övrig avgift. 

 

Taxan för avgiften avseende rengöring och brandskyddskontroll 

fastställs av respektive Kommunfullmäktige (KF} och uppräknas 

årligen med sotningsindex som tillhandahålls från Sveriges 

Kommuner och Regioner, SKR). Direktionen för 

räddningstjänsten Östra Blekinge följer upp detta med årlig 

uppräkning på KF:s uppdrag. 

 

2021 beslutades i både Karlskrona och Ronneby kommuner att 

delegera uppräkning av avgift enligt taxa enligt LSO för 

rengöring och brandskyddskontroll till direktionen för 

Räddningstjänsten Östra Blekinge enligt nedan beslutsförslag. 

Delegationen ges per mandatperiod och varje direktion behöver 

hemställa om delegation. 

 

Tjänstemannaförslag på hemställningar om delegation delges direktionen 

som beslutsunderlag. 

Förslag till beslut 

Hemställan delegation för uppräkning av taxa enligt LSO för rengöring 

och brandskyddskontroll, mandatperiod 2023 - 2026 

Föreslår Kommunfullmäktige i Ronneby och Karlskrona beslutar:  

1. Att direktionen för Räddningstjänsten Östra Blekinge får för varje 

kalenderår besluta att höja de i taxa antagna avgifterna per timme 

med den procentsats som anges för det innevarande kalenderåret i 

den version av sotningsindex som SKR tillhandahåller för året.  

2. Att delegation till direktionen enligt ovan är giltig till och med året 

efter valår, samt  

3. Att ny direktion efter politiskt val lämnar hemställan till respektive 

kommunfullmäktige att delegera beslut om uppräkning enligt index.  
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Hemställan delegation för uppräkning av taxa för tillsyn och 

tillstånd enligt LSO och LBE, mandatperiod 2023 - 2026 

Föreslår Kommunfullmäktige i Ronneby och Karlskrona beslutar:  

1. Att direktionen för Räddningstjänsten Östra Blekinge får för varje 

kalenderår besluta att höja de i taxa antagna avgifterna samt 

handläggningskostnaden per timme med den procentsats som 

anges för det innevarande kalenderåret i den version av Prisindex 

för kommunal verksamhet (PKV) som finns publicerad på SKL:s 

hemsida i oktober månad.  

2. Att delegation till direktionen enligt ovan är giltig till och med 

året efter valår, samt  

3. Att ny direktion efter politiskt val lämnar hemställan till 

respektive kommunfullmäktige att delegera beslut om uppräkning 

enligt index. 

Direktionens beslut 2023-03-22 

Direktionen för Räddningstjänsten Östra Blekinge beslutar: 

1. Att lämna hemställan om uppräkning av taxor för tillsyn 

och tillstånd enligt LSO och LBE till kommunfullmäktige 

i Ronneby respektive Karlskrona kommuner enligt 

framlagt förslag. 

2. Att lämna hemställan om uppräkning av taxor för 

rengöring och brandskyddskontroll till 

kommunfullmäktige i Ronneby respektive Karlskrona 

kommuner enligt framlagt förslag. 

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på direktionens förslag och finner 

att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att: 

Hemställan delegation för uppräkning av taxa enligt LSO för rengöring 

och brandskyddskontroll, mandatperiod 2023 - 2026 

Föreslår Kommunfullmäktige i Ronneby och Karlskrona beslutar:  

1. Att direktionen för Räddningstjänsten Östra Blekinge får för varje 

kalenderår besluta att höja de i taxa antagna avgifterna per timme 
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med den procentsats som anges för det innevarande kalenderåret i 

den version av sotningsindex som SKR tillhandahåller för året.  

2. Att delegation till direktionen enligt ovan är giltig till och med året 

efter valår, samt  

3. Att ny direktion efter politiskt val lämnar hemställan till respektive 

kommunfullmäktige att delegera beslut om uppräkning enligt index.  

 

Hemställan delegation för uppräkning av taxa för tillsyn och 

tillstånd enligt LSO och LBE, mandatperiod 2023 - 2026 

Föreslår Kommunfullmäktige i Ronneby och Karlskrona beslutar:  

1. Att direktionen för Räddningstjänsten Östra Blekinge får för varje 

kalenderår besluta att höja de i taxa antagna avgifterna samt 

handläggningskostnaden per timme med den procentsats som 

anges för det innevarande kalenderåret i den version av Prisindex 

för kommunal verksamhet (PKV) som finns publicerad på SKL:s 

hemsida i oktober månad.  

2. Att delegation till direktionen enligt ovan är giltig till och med 

året efter valår, samt  

3. Att ny direktion efter politiskt val lämnar hemställan till 

respektive kommunfullmäktige att delegera beslut om uppräkning 

enligt index. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 163 Dnr 2023-000152 4310 

Strandstädning i havsnära kommuner 2023 

 

Sammanfattning  

Varje år utlyser Naturvårdsverket medel för strandstädning till havsnära 

kommuner. Under 2021 och 2022 har Biosfärskommunerna ansökt 

gemensamt om bidrag genom Ronneby kommun och med projektledning 

från Blekinge Arkipelag. Upplägget har varit framgångsrikt, då vi har kunnat 

samarbeta kring strandstädningarna mellan kommunerna, bl.a. vad det gäller 

uppföljning och presskontakter.  

Ansökan i 2023 års utlysning är redan inlämnad, men kan återkallas. 

Upplägget innebär att kommunerna gemensamt söker ett bidrag om 1 247 

525 kr. Ronneby medfinansierar ansökan med totalt 40000 kr, varav hälften i 

form av arbetstid. Medlen tas inom befintlig budget.       

Bedömning 

Strandstädningar i biosfärsområdet är ett angeläget område. 

Naturvårdsverkets utlysning innebär en möjlighet till en insats för 

biosfärsområdets kommuner, där medfinansieringsgraden är relativt låg. 

Samverkan genom Blekinge Arkipelag skapar också en gemensam 

kunskapsbas kring behoven för strandstädningar samt metoder för detta inom 

biosfärsområdet. Symbolvärdet i att kommunerna engagerar sig i 

strandstädningar i skärgården är stort.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att ställa sig bakom den gemensamma ansökan om medel 

för strandstädningar i havsnära kommuner för 2023.      

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att ställa sig 

bakom den gemensamma ansökan om medel för strandstädningar i havsnära 

kommuner för 2023. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 164 Dnr 2023-000188 101 

Remiss förbundsordning för kommunalförbundet 
Sydarkivera 

 

Sammanfattning  

Förbundsstyrelsen för kommunalförbundet Sydarkivera har beslutat att 

översända ett förslag till reviderad förbundsordning på remiss till 

förbundsmedlemmarna. 

Remissen sker efter flera beredningar med förbundsstyrelsen, dess presidium 

liksom förbundsfullmäktiges presidium. 

Nuvarande förbundsordning har gällt sedan 2020-01-01. 

Ändringarna består bl. a. av uppdateringar gentemot gällande lagstiftning, 

överföring av vissa texter till arbetsordning, förtydligande av anslutande 

tjänster och tilläggstjänster samt förändring som innebär att 

förbundsfullmäktige kan ta beslut om vissa förändringar och tillägg till 

förbundsordningen. 

Remissvar ska inlämnas senast 2023-05-10.    

Bedömning 

Sydarkivera har överlämnat underlag där det tydligt framgår vilka ändringar 

som görs samt skälen och argumenten bakom de föreslagna ändringarna. 

Den förändring som särskilt bör påtalas är att förbundsfullmäktiges roll 

förstärks med förlaget. Anledningen är att Sydarkivera har vuxit och med ett 

stort antal medlemmar och med nuvarande upplägg har varje 

förbundsmedlem vetorätt mot förändringar av eller tillägg till 

förbundsordningen. Beslutsprocessen kan därmed bli för tungrodd. Det är 

bra att det i samband med denna förändring krävs två tredjedels majoritet i 

förbundsfullmäktige för att ändra i förbundsordningen samt att ett sådant 

beslut ska föregås av remiss till medlemmarna. Ledamot och ersättare i 

förbundsfullmäktige bör också i andra frågor förankra ärendena på 

hemmaplan och därigenom skaffa sig kunskap och mandat att fatta beslut i 

förbundsfullmäktige. 

För att säkerställa att förbundsmedlem kan delta i sammanträden förslås att 

det utses två ersättare för varje ledamot i förbundsfullmäktige. Det förslaget 

strider dock mot kommunallagen 9 kap 3 § som anger att antalet ersättare 

ska vara lika många som antalet ledamöter. Sydarkivera har meddelat att 

detta kommer att ändras efter remissen. 
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Sammanfattande bedömning är att det reviderade förslaget till 

förbundsordning är väl genomarbetat, uppfyller de krav och behov som finns 

avseende en förbundsordning, är anpassat till att förbundet har vuxit 

samtidigt som hänsyn tas till förbundsmedlemmarnas insyn och påverkan. 

Förslaget till reviderad förbundsordning för kommunalförbundet Sydarkivera 

föreslås därför tillstyrkas med undantag för avsnitt 6.1 som behöver ändras 

så att det är en ersättare som ska utses istället för två. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att tillstyrka föreslagna förändringar och 

tillägg i förbundsordning för kommunalförbundet Sydarkivera med undantag 

för avsnitt 6.1 behöver ändras så att det är en ersättare som ska utses istället 

för två.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Tommy Andersson (S), Ola 

Robertsson (S) och Peter Bowin (V). 

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att tillstyrka 

föreslagna förändringar och tillägg i förbundsordning för 

kommunalförbundet Sydarkivera med undantag för avsnitt 6.1 behöver 

ändras så att det är en ersättare som ska utses istället för två. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 165 Dnr 2023-000121 533 

Remiss av rapporten Statens ansvar för det svenska 
flygplatssystemet - för tillgänglighet och beredskap Ds 
2023:3 

 

Sammanfattning  

Tidigare statsrådet Peter Norman fick i juli 2022 i uppdrag av regeringen att 

utreda och ta fram förslag till inriktning för statens ansvar för flygplatser i 

Sverige, så att behoven av en grundläggande tillgänglighet för medborgare, 

näringsliv och samhällsviktigt flyg tillgodoses i hela landet (I2022/01211). 

Utredningstiden sattes först fram till 15 november men förlängdes sedan till 

15 februari 2023. 

Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har skickat utredningen på 

remiss med sista svarsdatum den 23 maj 2023.  

Bedömning 

I Blekinge samarbetar samtliga kommuner, Region Blekinge och 

länsstyrelsen för att ta fram ett yttrande. Förlaget är en utgångspunkt för 

respektive myndighets yttrande och kan kompletteras och ändras vid behov. 

Yttrandet fokuserar på utredarens förslag att ändra det nationella basutbudet 

av flygplatser som innebär att bl.a. att Kalmar-Öland flygplats inkluderas 

och att flygplatsen i Ronneby bör utgå om Kalmar-Öland beslutas ingå. 

 

I utredningens inledning konstateras att Sverige är beroende av fungerade 

transporter i hela landet. Flyget spelar en stor roll för medborgare och 

näringsliv genom att möjliggöra snabba transporter som överbryggar långa 

fysiska avstånd.  

Med samma utgångpunkt lyfts i remissyttrandet behovet av att ha en 

flygplats i Ronneby samt konsekvenserna om den skulle tas bort från det 

nationella basutbudet. 

 

Ronneby motsätter sig förslaget i samtliga delar som avser Ronneby 

flygplats.  
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att anta förslag till remissyttrande över Ds 2023:3 Statens 

ansvar för det svenska flygplatssystemet.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S) och Roger 

Gardell (L).  

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta förslag 

till remissyttrande över Ds 2023:3 Statens ansvar för det svenska 

flygplatssystemet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 166 Dnr 2020-000506 040 

Kapitalisering av Kommuninvest Ekonomisk förening 

 

Sammanfattning  

Ronneby kommun är medlem i Kommuninvest ekonomisk förening. Med 

anledning av ökade krav på kapitalisering i föreningen beslutade 

kommunfullmäktige i Ronneby i §289/2020 att öka sitt insatsbelopp med  

11 288 400 kr.  

 

Kommunstyrelsen bemyndigades i samma beslut att besluta om och vidta de 

åtgärder som krävs för inbetalning av kapitalinsats till föreningen. 

Inbetalningen sker stegvis under perioden 2021-2024, upp till ett belopp om 

maximalt 1 300 kr per invånare.  

 

Kommunstyrelsen bemyndigas i samma beslut att utse särskilt angiven 

person att för kommunstyrelsens räkning vidta de åtgärder som krävs med 

anledning av inbetalningarna enligt besluten ovan.  

Bedömning 

För år 2023 ligger den totala kapitalinsatsen på totalt 1 200 kr per invånare. 

Ronneby kommun har sedan tidigare inbetalt 1 100 kr per invånare, vilket 

innebär att den kapitalinsats som behöver betalas in senast 9 juni 2023 är  

100 kr per invånare.  

 

Betalningsinstruktion från Kommuninvest bifogas.    

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta att till 

Kommuninvest ekonomisk förening, senast 9 juni 2023, betala 100 kr per 

invånare, enligt instruktion från Kommuninvest ekonomisk förening. Totalt 

att betala 2 822 100 kronor. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att utse ekonomichef Johan Sjögren att för 

kommunstyrelsens räkning vidta åtgärder för att verkställa betalningen enligt 

ovan till Kommuninvest ekonomisk förening.   
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Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

1. Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta 

att till Kommuninvest ekonomisk förening, senast 9 juni 2023, betala 

100 kr per invånare, enligt instruktion från Kommuninvest 

ekonomisk förening. Totalt att betala 2 822 100 kronor. 

 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen beslutar 

att utse ekonomichef Johan Sjögren att för kommunstyrelsens 

räkning vidta åtgärder för att verkställa betalningen enligt ovan till 

Kommuninvest ekonomisk förening. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 167 Dnr 2023-000215 041 

Årsredovisning 2022 för Kommunassurans Syd 
Försäkrings AB 

 

Sammanfattning  

Ronneby kommun är delägare i Kommunassurans Syd Försäkrings AB. 

Bolaget är försäkringsgivare när det gäller kommunförsäkringen (egendom, 

ansvar, mm). 

 

Årsredovisningen delges för kännedom.  

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige noterar årsredovisningen 2022 för Kommunassurans 

Syd Försäkrings AB till protokollet.  

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma´.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att noterar årsredovisningen 2022 för Kommunassurans 

Syd Försäkrings AB till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 168 Dnr 2022-000440 001 

Handlingsalternativ för samordnad varudistribution i 
Ronneby 

 

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen beslutade 2023-03-07 §65 att bjuda in en representant 

från Energikontor Syd till mötet i maj för att mer i detalj beskriva hur ett 

införandeprojekt för samordnad varudistribution enligt ”case 2” kan komma 

att se ut.  

 

En tilltänkt projektledare från kommunens organisation ska också vara 

utsedd.    

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att hänskjuta frågan om finansiering av 

införandeprojektet och den därefter årliga driftkostnaden till höstens 

budgetberedningen inför budget 2024-2025.  

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 169 Dnr 2023-000059 100 

Information fyrverkerier och andra pyrotekniska varor  

 

Sammanfattning  

Madeleine Moralés, kommunjurist, ger information om regler och 

regleringar av fyrverkerier och andra pyrotekniska varor.       

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M) och Ola Robertsson (S). 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet.  

________________ 
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§ 170 Dnr 2023-000205 009 

Informationsärende ang personlig konkurs 

 

Sammanfattning  

Madeleine Moralés, kommunjurist, ger information om handlingsalternativ 

kring personlig konkurs och betalningsföreläggande med verkställighet.      

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S) och Peter 

Bowin (V). 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet.  

________________ 
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§ 171 Dnr 2023-000184 849 

Kallebåten 2023 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från teknik- fritid- och kulturnämnden 2023-02-28 § 48: 

Fastighetsenheten fick i uppdrag vid TFK nämndens möte 2022-11-19 att ta 

fram en andra kostnadsuppskattning av att åtgärda Karöline 1 så att båten 

åter igen blir sjöduglig. Vid besiktning av auktoriserad båtbesiktningsman 

2022-12-08 gjordes bedömning att båten hade stora brister som behöver 

åtgärdas för att göra båten sjöduglig igen.  

Nuvarande Kallebåten har trafikerat Karösundet sedan 1967 och är döpt till 

Karöline1. Kallebåten har väckt ett stort allmänt intresse för boende i 

Ronneby och främst för de nostalgiska äldre invånarna. En namnunderskrift 

lämnades över till kommunalråd och andra beslutande i den kommunala 

organisationen. För att säkerställa den demokratiska ordningen föreslår 

nämnden för Teknik-, fritid- och kultur att framtiden för båten skall beslutas 

av kommunfullmäktige. Samtliga lokala partier och många lokala politiker 

har under valkampanjen uttryckt starka önskemål och ställningstagande runt 

båtens framtid som en långsiktig trafiklösning i Karösundet.      

Bedömning 

Karöline 1 har skador/sprickor i bordläggningen vilket har uppmärksammats 

under lång tid. Utöver det har elsystemet brister som medför att båten 

självstartat vid flera tillfällen och fått stängas av skeppare som akut fått åka 

till Ekenäs. 

Hasslövarvet har på uppdrag från Ronneby kommun besiktat båten och gjort 

en första kostnadsberäkning under hösten 2022 på de åtgärder som de finner 

är i behov att åtgärda innan båten trafikerar sundet. Båten har 

skador/sprickor i bordläggningen under vattenlinjen, vilka är svåra att täta. 

Ca 80 % av alla bordläggningsbord är skadade varför det bedöms att 

samtliga bordläggningsbord behöver bytas ut. Demontering krävs av durkar, 

motorn, tank och sedan byte av bordläggningsbord under vattenlinjen.  

Prisuppskattningen förutsätter att spant, stäv och akterstam fortfarande är i 

gott skick och inte behöver bytas ut eller lagas. Byte av elsystem/ledningar 

ingår ej i kostnadsberäkning. Kostnadsberäkningen för dessa åtgärder är 1 

546 000 kronor exklusive moms. 
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Då det uppkommit frågor kring nivån av lämnad kostnadsbedömning har 

nämnden för Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen givit Fastighetsenheten 

i uppdrag att ta in ytterligare en oberoende kostnadsbedömning av åtgärder 

på båten för att få Karöline 1 i sjödugligt skick igen. 

För att få en oberoende besiktning av båten har en auktoriserad 

båtbesiktningsman fått i uppdrag att besiktiga båten. Båten bedömdes vara 

under normalt skick enligt besiktningsmannens bedömning, se bilaga 2 

Besiktning Karöline 1 2022-12-08. 

Vid andra begärda kostnadsuppskattningen togs kontakt med ett 

välrenommerat båtvarv i Kalmar, dock erhöll Fastighetsenheten följande 

svar när förfrågan ställdes till dem: ”Det känns som att det är så omfattande 

att det är omöjligt för mig att lämna pris.” Slut på citat. 

Vid nästa kontakt, som blev ett varv i Göteborg hade möjlighet att utföra 

denna kostnadsberäkning. Kostnadsberäkningen skulle grunda sig på vad 

som framkommit vid besiktning och vad man själv bedömer, vid platsbesök, 

måste åtgärdas för att göra båten sjöduglig. Alla åtgärder som varvet 

presenterar är åtgärder som gör båten sjöduglig igen, man har lämnat allt 

arbete som har med utseende eller tillhör allmänt slitage åt sidan i denna 

kostnadsberäkning. Det behöver noteras för Er som ska bedöma totala 

kostnaderna för åtgärderna om man även önskar en bra finish på ytorna. 

Varvet påpekar särskilt att beställaren måste ha beredskap för att ”projektet 

växer”, d.v.s att det kan medföra ökade kostnader när man väl öppnar upp 

bordläggningar på båten. 

Följande kostnadsbedömningar och besiktningar har utförts:  

1. Kostnadsbedömning 1, Hasslö båtvarv AB 2022-11-01, 1 546 000 kr exkl 

moms. Bilaga 1.  

2. Båtbesiktning av auktoriserad båtbesiktningsman 2022- 12-08. Bilaga 2. 

3. Kostnadsbedömning 2, 2023-02-07 av Sörvik & Hadartz båtbyggeri AB, 1 

200 000 kr. Med reservation för mer arbete på köl om ca 100 000 kr exkl 

moms som ej ingår i angivet pris. Bilaga 3.  

 

Det ska beaktas att det inte går att göra direktupphandling på denna 

storleksordning av uppdrag då kostanden överstiger tröskelvärdet 700 000 

kr. Vid upphandling, enligt LOU, av tjänst ska det noga anges vad som ska 

åtgärdas/utföras så att prissättning kan ske på varje del. Det innebär att det 

nogsamt ska anges vad som ska utföras. Det arbete som ej är angivet eller 

dyker upp under arbetets gång kommer att läggas till som Ändring- och 

Tilläggs Arbete, vilket ofta innebär större kostnadsökningar än om de varit 

med i upphandlingen från början. Samt att ÄTA-arbeten ofta hamnar i 
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juridiska spörsmål när det gäller bedömningar av åtgärden och det kopplat 

till vilka garantier som entreprenören då lämnar för utfört arbete. 

Det innebär sammanfattningsvis att rekommendationen är att ta med hela 

ytor vid åtgärder för att inte hamna i ÄTA-diskussioner och åsidosatta 

garantiåtagande för utfört arbete.      

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar att ta emot information om 

kostnadsberäkningar och att skicka den vidare till Kommunstyrelsen för 

ställningstagande.      

Teknik-fritid- och kulturnämndens beslut 2023-02-28 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att ta emot information om 

kostnadsberäkningar och att skicka den vidare till Kommunstyrelsen för 

ställningstagande. 

Jäv  

Bengt Sven Åke Johansson (SD) anmäler jäv.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Bengt Sven 

Åke Johansson (SD) och Peter Bowin (V). 

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar på att arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen 

att svara teknik-fritid- och kulturnämnden med följande: 

1. Kommunstyrelsen anser att tidshorisonten för driften av Kallebåten 

vid en eventuell upprustning är viktig. Styrelsen anser att minimum 

ska vara 10 år. 

2. Upphandling ska ske enligt lagen om offentlig upphandling och 

innehålla en klausul om att Ronneby kommun kan dra sig ur i det fall 

anbuden överskrider aktuell budget.  

3. Vidare föreslår arbetsutskottet kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att överföra medel om 1 500 000 kronor från de 

4 000 000 kronor som finns avsatta för Östrapiren, från mark- och 

exploateringsenheten till teknik-fritid- och kulturnämnden.      

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.       
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att svara teknik-

fritid- och kulturnämnden med följande: 

1. Kommunstyrelsen anser att tidshorisonten för driften av Kallebåten 

vid en eventuell upprustning är viktig. Styrelsen anser att minimum 

ska vara 10 år. 

2. Upphandling ska ske enligt lagen om offentlig upphandling och 

innehålla en klausul om att Ronneby kommun kan dra sig ur i det fall 

anbuden överskrider aktuell budget. 

3. Vidare föreslår arbetsutskottet kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att överföra medel om 1 500 000 kronor från de 

4 000 000 kronor som finns avsatta för Östrapiren, från mark- och 

exploateringsenheten till teknik-fritid- och kulturnämnden. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 172 Dnr 2023-000247 346 

Höjning VA-taxa 

 

Sammanfattning  

Verksamheten redovisar i budget för år 2023 ett underskott med 21,6 Mkr. 

Underskottet uppkom i huvudsak på grund av ökade elkostnader.  

Eftersom prognoserna för framtida elpriser var osäkra beslutades att avvakta 

till Q1 2023 innan förslag om taxehöjning skulle presenteras. Efter 

budgetbeslut har det skett ytterligare förändringar avseende kostnader för 

slam, kemikalier och försäljningsvolymer. 

 Bolaget har därför gjort en ny prognos för 2023 och utifrån den föreslås en 

höjning av taxan med 15% från 1 juni 2023. Bolagets framtida 

investeringsplan har även beaktats.  

VA-verksamheten har fått stora ökade kostnader för 2023 jämfört med vad 

som har budgeterats. Det är främst ökade kostnader på el, slamhantering och 

kemikalier. 

 Elkostnaderna ökar med ca 8,4 Mkr (1,939 kr/kwh)  

 Slamhanteringskostnaderna ökar med ca 3,3 Mkr  

 Kemikalierkostnaderna ökar med ca 2,5 Mkr 

 

Vi ser också ett förändrat förbrukningsmönster bland våra konsumenter där 

vi ser att såväl privatpersoner som företagare konsumerar mindre 

dricksvatten. 

 För 2022 så tappade vi ca 3,3 Mkr p.g.a. ett förändrat förbrukningsmönster 

hos våra konsumenter. Vi gör prognosen att förändringen kvarstår 2023.  

 

Investeringarna på VA-verksamheten kommer att under en 10 årsperiod att 

vara fortsatt höga. Men även efter det så ser vi inte att investeringarna 

minskar nämnvärt.  

 Verk ca 430 Mkr (10 år)  

 Ledning ca 520 Mkr (10 år)  
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Det framtida investeringsbehovet är kopplat till följande:  

 Reinvesteringar i befintlig infrastruktur  Befolkningsökning och 

urbanisering (exploateringar) 

 Investeringar för att klara nya lagkrav  

 Klimatanpassningar  Anslutning av befintliga fastigheter  

 Anpassning av infrastruktur  

Av dessa investeringsbehov så är det bara reinvesteringar i befintlig 

infrastruktur som VA-huvudmannen själv beslutar om. Investeringar på 

grund av tillkommande krav eller behov av utbyggnad drivs av ett yttre tryck 

på VA-huvudmannen.  

 

I en rapport som Svenskt vatten har tagit fram visar följande:  

 Om framtida reinvesteringar skulle ligga kvar på dagen nivå så skulle 

kostnaderna nära fördubblas till 2037.  

 Kapitalkostnader, räntor och avskrivningar kommer att fyrdubblas till 2040 

 För att klara kommande utmaningar så kommer det att krävas större 

organisationer med fler medarbetare och med rätt kompetens.  

 

För att klara kostnadsökningarna så behöver vi omgående höja VA-taxan 

redan fr.o.m. 2023-06-01 men vi behöver ha en långsiktig plan för att 

försöka komma till rätta med underskottet.  

 2023-06-01  15%  

 2024   12%  

 2025   10%  

 2026   10%  

 2027   5%  

 2028   5%  

 2029   4%   

Bedömning 

Man får en VA-taxa som kan täcka upp för yttre kostnadsökningar, 

förändrade förbrukningsmönster samt för framtida investeringar      
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Förslag till beslut 

Att bolagsstyrelsen godkänner en taxehöjning på 15 % både på fast och 

rörligt, och att taxan börjar gälla from 2023-06-01. Samt att ärendet förs 

vidare till KF för beslut.       

Styrelsens beslut 2023-03-30 

Styrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att höja VA-taxan med 15 

% på både fast- och rörlig del med start 2023-06-01. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Tommy 

Andersson (S) och Bengt Sven Åke Johansson (SD).  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på styrelsens förslag 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att höja VA-taxan med 15 % på både fast- och rörlig del 

med start 2023-06-01. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 173 Dnr 2023-000142 678 

Utredning Johannishusskolans lokaler 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 2023-04-17 § 173: 

Rektor för Johannishusskolan har lyft problematik med trångboddhet på 

Johannishusskolan, framför allt när det gäller fritids för de äldre eleverna. 

Skolans lokaler är utspridda i flera byggnader och fastigheterna är eftersatta. 

Utöver utmaningarna med lokalerna, har det lyfts oro kring säkerhet i 

samband med hämtning/lämning av elever samt mattransporter.  

 

För att få en helhetsbild av läget för Johannishusskolan, fick MEX i uppdrag 

att utreda såväl akuta, som kommande behov. Utredningen är nu klar och 

bifogas i sin helhet. Underlaget från MEX föreslår en akut, kortsiktig 

lösning, men också två alternativa långsiktiga lösningar.      

Bedömning 

Johannishusskolan är en gammal skola, som är utspridd på flera olika 

fastigheter. Lokalerna är slitna och behöver renoveras. Dessutom saknar de 

anpassning för modern pedagogik - det saknas exempelvis grupprum. 

Utemiljön är naturligt vacker, men det saknas parkeringsplatser och det är 

inte säkert för eleverna vid hämtning och lämning. Matsalen ligger på 

skolgården, vilket gör att det körs mattransport på skolgården. 

 

Den samlade utredning som MEX nu arbetat fram, visar på ett förslag till 

akut lösning för att skapa utrymme för äldrefritids. Utredningen lyfter också 

fram två långsiktiga lösningar för skolan. 

 

Barnrättsperspektivet 

Detta beslut berör barn i åldern 6-13 år (från förskoleklass upp till åk 6). 

Denna utredning grundar sig fullt ut i att förbättra arbetsmiljön för elever och 

lärare. Det finns ingen risk för diskriminering och förslagen är framtagna 

med barnens bästa i fokus.      
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Förslag till beslut 

Föreslås att Utbildningsnämnden beslutar föreslå Kommunstyrelsens 

arbetsutskott besluta att föreslå Kommunstyrelsen besluta att föreslå 

Kommunfullmäktige 

 

- Att uppdra åt Mark- och exploateringsenheten att genomföra förslag A – 

Omdisponering av lokaler, samt tilldela Mark- och exploateringsenheten  

800 000 kr för projektet beviljas, samt 

- Att uppdra åt Mark- och exploateringsenheten att säkerställa avtal med 

Johannishus Fideikommiss AB och att starta alternativ B – Ombyggnation 

av befintlig skola alternativt  

 

- Att uppdra åt Mark- och exploateringsenheten att påbörja alternativ C – 

Utredning gällande nybyggnation av skola i Johannishus      

Utbildningsnämndens beslut 2023-02-16 

Utbildningsnämnden beslutar föreslå Kommunstyrelsens arbetsutskott 

besluta att föreslå Kommunstyrelsen besluta att föreslå Kommunfullmäktige; 

 

- Att uppdra åt Mark- och exploateringsenheten att genomföra förslag A – 

Omdisponering av lokaler, samt tilldela Mark- och exploateringsenheten  

800 000 kr för projektet, under förutsättning att medel beviljas för detta 

samt 

Utbildningsnämnden beslutar att återremittera förslagsalternativen B och C 

till utbildningsnämnden för ytterligare komplettering; 

- Att det i underlaget inkluderas prognos och elevunderlag i 

Johannishus. Då också inräknat nybyggnationer av bostäder i 

Johannishus. 

- Gymnastiksal i Listerby. Tidsmässig bedömning när detta kan ske 

och vad gamla gymnastiksalen i Listerby lokalmässigt kan användas 

till därefter. Buss från Johannishus-Listerby? 

- Byggs ny förskola i Johannishus? Tidsmässig bedömning när detta 

kan ske och då vilket kök/tillagnings- eller mottagningskök 

Tillagningskök – var i Listerby/Johannishusområdet? 

- Prognos över elevunderlag Parkdala och Snäck/4-9-skolorna. 

Elevunderlaget (F-3) från Johannishus och Listerby? 

- Marken i Johannishus. Tillhör Johannishus Fideikomiss. Rådighet? 

- Ska Johannishusskolan ingå i projektet Framtidens Skolor? 
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Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M) och Peter Bowin (V).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till utbildningsnämndens förslag med 

tillägget att finansieringen sker via extern upplåning.       

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att uppdra åt mark- och exploateringsenheten att 

genomföra förslag A – Omdisponering av lokaler, samt tilldela mark- och 

exploateringsenheten 800 000 kr för projektet, finansiering sker via extern 

upplåning.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 174 Dnr 2023-000207 600 

Heltidsmentorer grundskolan 7-9 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 2023-03-22 § 43: 

Utbildningsförvaltningen önskar införa heltidsmentorer på kommunens 

högstadieskolor, för att skapa bättre förutsättningar för ökad trygghet och 

studiero, samt högre måluppfyllelse för eleverna.  

I budget för 2023 finns ett uppdrag till Utbildningsförvaltningen att utreda 

möjligheten att införa heltidsmentorer för högstadiet. Återrapportering ska 

ske till Kommunstyrelsen i april 2023.      

Bedömning 

Bakgrund  

I Läroplanen för grundskolan samt förskolan och fritidshemmet står att läsa: 

”Eleven ska i skolan möta respekt för sin person och sitt arbete. Skolan ska 

sträva efter att vara en levande social gemenskap som ger trygghet och vilja 

och lust att lära. Skolan verkar i en omgivning med många kunskapskällor. 

Strävan ska vara att skapa de bästa samlade betingelserna för elevernas 

bildning, tänkande och kunskapsutveckling. Personlig trygghet och 

självkänsla grundläggs i hemmet, men även skolan har en viktig roll. 

Eleverna ska få kännedom om hur de kan få hjälp om de upplever otrygghet i 

eller utanför skolan. Omsorg om den enskilda elevens hälsa, välbefinnande 

och utveckling ska prägla verksamheten. Varje elev har rätt att i skolan få 

utvecklas, känna växandets glädje och få erfara den tillfredsställelse som det 

ger att göra framsteg och övervinna svårigheter.”   

Högstadiet har idag stora utmaningar i att lyckas skapa trygghet och studiero 

på skolorna. Lärarna tvingas lägga tid på att reda ut konflikter, skadegörelse, 

kontakter med vårdnadshavare och samverkan med exempelvis socialtjänst 

och polis. Det är tidskrävande att följa upp frånvaro och incidenter och 

möjligheterna att snabbt kunna regera på tidiga signaler är knappa.  

Att införa heltidsmentorer, som sedan några år tillbaka finns på 

gymnasieskolan Knut Hahn och som gett goda resultat där, är tänkt att skapa 

bättre förutsättningar i att lyckas med det kompensatoriska uppdraget som 

skolan har. Erfarenheterna från Knut Hahnsskolan visar att 

heltidsmentorerna bidragit till en lugnare skolmiljö genom en mer nära 

relation mellan mentor och elev, samt ökad vuxennärvaro utanför lektionstid. 
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Att införa heltidsmentorer ökar möjligheten till tidiga och snabba insatser 

gällande incidenter och frånvaro. 

Genom att införa heltidsmentorer, ges eleverna tillgång till en vuxen som har 

goda förutsättningar att kunna följa såväl den pedagogiska utvecklingen som 

den sociala. Eleven blir sedd och skolan kan tidigt fånga upp signaler, vilket 

minskar risken för att problem hinner bli större och svårare att hantera. 

Undervisande lärare avlastas och kan i större utsträckning fokusera på 

undervisningens kvalité, vilket förväntas leda till ökad måluppfyllelse för 

eleverna. Att läraruppdraget blir mer renodlat, kan också antas bidra till 

uppdragets attraktivitet, vilket i bästa fall kan underlätta rekrytering till 

lärartjänster på högstadiet.  

Högstadieskolornas verksamhetsmål handlar om att öka motivation och 

trivsel, erbjuda trygghet och studiero samt ledning och stimulans i 

klassrummen. Syftet med att införa heltidsmentorer är framför allt att skapa 

bättre förutsättningar för att lyckas nå verksamhetsmålen. 

Heltidsmentorernas uppdrag och omfattning  

Varje mentor kommer att ansvara för ca 60 elever. Antalet elever per mentor 

bygger på Knut Hahnsskolans uppbyggnad av sin mentorsorganisation och 

erfarenheter utifrån denna. Utifrån gällande elevprognoser skulle det 

innebära ett behov av 7 heltidsmentorer till Kallingeskolan åk 7-9, samt 9 

heltidsmentorer till Parkdalaskolan åk 7-9 inför läsåret 2023/2024. På samma 

sätt som annan personal justeras efter elevunderlag över tid, kommer även 

denna personalgrupp att variera över tid, beroende på elevunderlaget. När 

nya Snäckebacksskolan står klar kommer de heltidsmentorer som är knutna 

till elever som ska flytta till Snäckebacksskolan följa med sina elever. 

Insatsen ses som stadigvarande.  

Uppföljning och utvärdering  

Införandet av heltidsmentorer på högstadieskolorna kommer att följas upp 

och utvärderas varje läsår av rektor, för att utifrån erfarenheter kunna göra 

justeringar som leder till ständiga förbättringar utifrån uppdraget. Kostnaden 

för heltidsmentorer läsåret 2023/2024 beräknas till 9 miljoner kr och baseras 

på 16 heltidstjänster.  

Barnrättsperspektiv  

Aktuell lagstiftning och artiklar i barnkonventionen  

Vid alla åtgärder som rör barn ska enligt artikel 3 barnets bästa komma i 

främsta rummet. Enligt 1 kap 10 § skollagen ska barnets bästa vara 

utgångspunkt för alla beslut och åtgärder som rör barn. Enligt artikel 12 har 

alla barn rätt att uttrycka sin åsikt, varvid barnets åsikt ska tillmätas 

betydelse i förhållande till barnets ålder och mognad. 
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Utifrån det akuta behovet i ärendet anser undertecknad att barnets bästa är att 

besluta enligt lagt förslag. Förslagsvis redovisas beslutet i respektive elevråd 

på högstadieskolorna för att ge eleverna insyn. Skolorna sätter då även upp 

en plan för att följa upp insatsen utifrån ett elevperspektiv där eleverna blir 

delaktiga i uppföljningen av vilka konsekvenser beslutet ger.  

Förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår Utbildningsnämnden att föreslå 

Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att besluta om att 

Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att införa heltidsmentorer på 

kommunens högstadieskolor, samt avsätta budgetmedel motsvarande 3 750 

tkr för ht 2023, därefter 9 000 tkr på årsbasis för införandet av 

heltidsmentorer på kommunens högstadieskolor.      

Utbildningsnämndens beslut 2023-03-22 

En enig Utbildningsnämnd föreslår Kommunstyrelsen att föreslå 

Kommunfullmäktige att besluta om att Utbildningsförvaltningen får i 

uppdrag att införa heltidsmentorer på kommunens högstadieskolor, samt 

avsätta budgetmedel motsvarande 3 750 tkr för ht 2023, därefter 9 000 tkr på 

årsbasis för införandet av heltidsmentorer på kommunens högstadieskolor.  

Ärendet är omedelbart justerat 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Roger Gardell 

(L) och Nicolas Westrup (SD).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till utbildningsnämndens förslag med 

förändringen att finansieringen sker inom ram.       

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att införa 

heltidsmentorer på kommunens högstadieskolor. Finansiering sker inom 

ram. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 175 Dnr 2023-000191 011 

Prioritering av detaljplaner 2023 

 

Sammanfattning  

Prioritering av detaljplaner och planuppdrag sker enligt en beslutad 

prioriteringslista. Listan ses över tre gånger per år samt därutöver vid behov. 

Föregående beslut om prioritering togs av Kommunstyrelsen 2022-12-06.  

Bedömning 

Listan redovisar en bedömning av givna planuppdrag utifrån prioriterings-

matrisen. Matrisen utgår från följande grunder: demografi, volym, 

genomförbarhet, kommunal ekonomi, personella resurser, om 

efterfrågan/intressent finns samt om planen genererar nya arbetstillfällen. 

För varje bedömningsgrund ges poäng. Ju högre poäng en plan får desto 

högre prioritering. Mer detaljerad information om matrisen finns som bilaga. 

Bedömningarna har gjorts av en arbetsgrupp där stadsarkitekt, mark- och 

exploateringschef, näringslivschef, planarkitekt samt exploateringsingenjör 

finns representerade. 

 

Listan ska ses som en grund för diskussion och beslut i Kommunstyrelsen. 

Det ges inga förslag till omflyttningar i listan från arbetsgruppen. Däremot 

finns till varje planuppdrag en bedömning om planen anses ha ett 

samhällsstrategiskt värde. Det finns också information om huruvida planen 

har en tilldelad handläggare samt information om tidplaner för de olika 

uppdragen. Förslaget till prioriteringslista finns i två versioner – en förenklad 

med övergripande information och en detaljerad med all information. 
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Sedan förra beslutet har följande förändringar skett i listan: 

 Följande nya uppdrag har givits 

o Ändring av detaljplan nr 442 för Gärestad 1:13 m.fl. 

o Upphävande av delar av de äldre byggnadsplanerna med nr 

170, 175 samt 181 i Listerby pga. planerad ombyggnation av E22 

o Detaljplan för del av Svenstorp 20:1 – Södra delen av Br-01 

 Följande planuppdrag har antagits 

o Förstudie för södra delen av Br-01 

o Ändring av detaljplan nr 401 på Aspan 

 Övriga förändringar 

Uppdraget om brand- och ambulansstation på Kalleberga 8:198 har 

prioriterats upp från 16 till 17 poäng genom en högre poäng för 

volym.  

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen besluta att 

arbetet med detaljplaner och planuppdrag ska ske enligt redovisat förslag på 

prioriteringslista daterad 2023-03-16 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 176 Dnr 2021-000198 4013 

Kalleberga 8:267 - Ny detaljplan för bostäder och 
förskola i södra Kallinge 

 

Sammanfattning  

Förslaget till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 med flera fastigheter är 

beläget direkt söder om Kallinge tätort och ingår som en del i det strategiska 

utbyggnadsområdet mellan Kallinge och Ronneby. Förslaget har tidigare 

varit utsänt för samråd 2021-10-23 till och med 2021-11-14 och därefter på 

ett förnyat samråd från 2023-01-09 till och med 2023-01-29 med anledning 

av en större omarbetning. 

Omarbetningen av förlaget innebar att vägdragningar och kvarter ritade om 

med hänsyn till så väl naturvärden, flyttblock och platsens topografi, som 

frågor om dricksvatten och anläggande av avloppsledningar. Utöver kvarter 

för flerbostadshus och skola tillfördes också några mindre kvarter avsedda 

för lägre marklägenheter eller friliggande enbostadshus. Förslaget till ny 

detaljplan är nu föremål för nästa steg i planprocessen och därmed skickas ut 

på så kallad granskning.  

Bedömning 

Kommunstyrelsen beslutade den 2021-05-04 § 161 att ge planenheten i 

uppdrag att ta fram en ny detaljplan för Kalleberga 8:267 som är i kommunal 

ägo. Syftet med uppdraget var huvudsakligen att möjliggöra för en högre 

byggrätt för bostäder inom området jämfört med gällande detaljplan, samt 

reglera markförhållanden kring Skogsbrynets förskola på Kalleberga 8:269.  

Detaljplanen är förenlig med översiktsplan Ronneby 2035 som pekar ut ett 

större område inkl. planområdet för tätortsutveckling. Utpekat område 

sträcker sig sedan öster och söder om planområdet. Detaljplanen bedöms inte 

vara av betydande intresse för allmänheten eller i övrigt av stor betydelse. 

Vid handläggningen av denna detaljplan tillämpas ett standardförfarande. 

Gällande stads- och detaljplaner 

För planområdet gäller idag stadsplan för Kalleberga 8:198 m.fl. (Plannr. 

315 och akt.nr 1081-P82/17) antagen 1982-10-01 och ändring genom 

upphävande av del av stadsplan för Kalleberga 8:198 m.fl. (plan nr. 421 och 

akt.nr.1081-P82/17) antagen 2017-08-23. Syftet med att ta fram en ändring 

genom upphävande för del av stadsplanen var att möjliggöra ett planlöst läge 

och bygglov för privat förskola. Förskolan beräknas vara uppförd under 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

42(84) 
2023-04-17  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

hösten år 2021. Markanvändningen bekräftas i aktuellt planförslag. 

Förskolan har en kapacitet på 120 barn, fördelat på sex avdelningar. 

Större delen av stadsplanen är fortfarande gällande för området och medger 

en bostadsutveckling. Medgiven byggrätt bedöms inte tillräcklig eller 

ändamålsenligt varken för området eller kommunens fortsatta utveckling, 

varvid aktuellt planförslag har tagits fram för området.  

Planläggning av skoländamål 

Under planarbetets gång uppkom det ett intresse av att etablera en privat 

grundskola i området. I syfte att bibehålla möjligheten att anlägga en skola 

har ett av kvarteren försetts med byggrätt för både bostadsändamål och 

skola. Grundskolan behöver en yta på 20 000 m² för att möjliggöra en 

kapacitet på 600 elever. Utbildningsförvaltningen har i tidig dialog framfört 

att en byggnation av privat grundskola för 600 elever kan påverka 

elevunderlaget för kommunala grundskolor. 

Planläggning för nya bostäder 

Utöver ovan nämnda byggrätter för förskola, grundskola och bostäder 

möjliggör planförslaget för en varierad bostadsutveckling i området. 

Planförslaget möjliggör även för teknisk anläggning i form av 

transformatorstation för flera kvarter samt allmän plats gata och allmän plats 

för natur. Föreslagen gata följer i stort befintlig grusväg i området. 

Angöringen från Ronnebyvägen föreslås flyttas längre söderut i planområdet 

för att öka trafiksäkerheten. En mindre del av föreslagen gata är för 

närvarande strandskyddad. Strandskyddet föreslås upphävas och berör enbart 

en ytterst begränsad yta. Strandskyddets syfte bedöms däremot inte påverkas 

eftersom det är befintlig markanvändning på platsen och området även 

fortsättningsvis är tillgängligt.  

Geoteknik, naturvärden, vatten- och avlopp 

Det finns en geoteknisk undersökning för området från 1980 som visar på 

goda markförhållanden för byggnation. En naturvärdesinventering har visat 

att naturvärden förekommer men inte utav betydande karaktär. En VA-

utredning inklusive dagvattenutredning har arbetats fram i nära dialog med 

Ronneby Miljö & Teknik AB. Resultatet av utredningen har påverkat 

planförslaget på flera sätt. Dels har bebyggelsens höjd i planområdet sänkts 

till följd av dricksvattnets distributionstryck och dels att mark avsätts för 

hantering av dagvatten i form av naturmark och dike. Detta har även 

inneburit att planområdet utvidgas i syfte att kunna reglera hanteringen av 

dagvatten inom planområdet. Den kombinerade vatten- och 

avloppsutredningen har under 2023 också kompletterats med en 

undersökning om påverkan på miljökvalitetsnormerna för vatten. Samtidigt 

har också utredningen justerats efter en omarbetning av detaljplanekartan. 
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Barnperspektiv 

Planområdet bedöms ha goda förutsättningar att bli ett barnvänligt område. 

Planområdet är utformat med barnperspektivet i åtanke. Möjlighet finns att 

välja mellan belysta vägar och spännande stigar. Kvarteren som tillåter 

skolverksamhet är placerade så nära Ronnebyvägen som möjligt för att inte 

leda in onödig trafik i området. Det föreslagna bostadskvarteren föreslås ha 

återvändsgränder för att inte möjliggöra för genomfartstrafik. Gatan som 

löper tvärs över planområdet är böjd på flera ställen för att inte uppmuntra 

till högre hastighet.  

Undersökning om betydande miljöpåverkan 

Det finns inga omständigheter som talar för en betydande miljöpåverkan och 

en miljöbedömning behöver därmed inte göras. Samråd med länsstyrelsen 

om undersökning om behov av strategisk miljöbedömning har gjorts i 

samband med det föregåden samrådet av planförslaget.  

Förslag till beslut 

Att godkänna förslaget till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 m.fl. 

(Södermark) och sända ut densamma för granskning.  

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner förslaget till ny detaljplan för 

Kalleberga 8:267 m.fl. (Södermark) och sända ut densamma för granskning. 

________________ 

Exp: 

Peter Robertsson, planarkitekt  
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§ 177 Dnr 2022-000603 214 

Gärestad 1:13 - Planuppdrag om ändring av gällande 
detaljplan för Gärestad 1:13 m.fl. 

 

Sammanfattning  

Vid Ronnebys östra infart längs europaväg E22 etableras idag ett 

verksamhetsområde enligt utvecklingsområde Ro-14 i gällande översiktsplan 

Ronneby 2035. Utvecklingen i området har varit snabb och behov har 

uppstått av två nya anslutningsvägar till Logistikvägen för att möjliggöra 

vidare detaljplaneläggning och byggnation inom översiktsplanens 

utvecklingsområde i västlig riktning. För platsen gäller idag detaljplan nr. 

442 som fick laga kraft 2021-10-07. Den gällande detaljplanen har en 

pågående genomförandetid som är satt till fem år. Ändringen av detaljplanen 

berör i första hand mark som ägs av Ronneby kommun och en ändring av 

planen inom genomförandetiden har därmed bedömts därför som möjlig. 

Kommunstyrelsen gav 2023-01-10 § 4 Enheten för strategisk 

samhällsutveckling i uppdrag att ändra gällande detaljplan.  

Förslaget har varit utsänt på samråd med ett begränsat standardförfarande 

från 2023-03-13 till och med 2023-04-02. Under samrådet har samtliga 

fastighetsägare i planområdet som berörs av ändringen skriftligt meddelat att 

de inte har något att erinra mot ändringen. Flera andra remissinstanser, 

fastighetsägare och andra berörda utanför planområdet däribland 

Länsstyrelsen i Blekinge län har också meddelat at de inte har något ett 

erinra mot förslaget. Enskilda synpunkter har tillmötesgåtts och redovisas i 

samrådsredogörelsen. Förslaget till ändring av gällande detaljplan för 

Gärestad 1:13 m.fl. fastigheter är därför föremål för att antas av 

Kommunstyrelsen.  

Bedömning 

Vid Ronnebys östra infart etableras just nu ett verksamhetsområde i det 

relativt nybildade kvarteret Frakten. Platsen detaljplanelades första gången 

2019 men då utvecklingen har varit snabb i området valde Ronneby kommun 

redan 2020 att gå in och ändra den då gällande detaljplanen. Den snabba 

utvecklingen har fortsatt med ett förändrat omvärldsläge och 

Kommunstyrelsen beslutade därför 2023-01-10 § 4 att ge Enheten för 

strategisk samhällsutveckling i uppdrag att utarbeta en ytterligare ändring av 

detaljplanen. Syftet med ändringen är att tillföra två stycken 

anslutningsvägar till Logistikvägen för att möjliggöra en vidare utveckling 

av översiktsplanens utvecklingsområde Ro-14 i västlig riktning. 
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Gällande detaljplan 

För platsen gäller idag detaljplan nr. 442 som fick laga kraft 2021-01-07 och 

som har fem års genomförandetid. Detta innebär att Ronneby kommun väljer 

att gå in och ändra en detaljplan under pågående genomförandetid. 

Konsekvensen av detta är att alla fastighetsägare i detaljplaneområdet 

behöver vara överens om ändringen för att den ska vara möjlig inom 

genomförandetiden. Då ändringen är förhållandevis begränsad i sin 

omfattning och främst avser två nya anslutningsvägar på kvartersmark som 

ägs av Ronneby kommun, bedöms ändringen som möjlig att genomföra.  

Ändringens innehåll i korthet 

Ändringen syftar inte till att förändra byggrätten för de privata 

fastighetsägare som idag har bebyggt ett antal fastigheter i kvarteret Frakten. 

Ändringen avser i kortet följande förändringar: 

 En tillfartsväg tillkommer över allmän plats för natur på kommunalt 

ägd mark. 

 En tillfartsväg tillkommer på kvartersmark över kommunalt ägd 

mark. Detta berör fräst fastigheterna Frakten 10. 

 Markanvändningen räddningstjänst utgår. 

 Detaljplanens bestämmelser har översatts till nu gällande 

planbestämmelsekatalog, men byggrättens omfattning ändras inte. 

            Planprocess 

Ändringen av detaljplanen handläggs med ett begränsat standardförfarande 

enligt Plan- och bygglagen (2010:900). Detta innebär att om berörda 

sakägare godkänner ändringen kan detaljplanen först samrådas och sedan 

antas av kommunen. Skulle inte alla sakägare godkänna ändringen behöver 

planprocessen övergå till ett standardförfarande och förslaget sändas ut på en 

granskning innan det kan antas av Kommunstyrelsen. 

Samrådet genomfördes från 2023-03-13 till och med 2023-04-02 där flera 

remissinstanser, fastighetsägare och andra berörda skriftligen meddelat att de 

inte har något att erinra mot ändringen av detaljplanen. Vissa enskilda 

synpunkter och önskemål har inkommit under samrådet och dessa har varit 

möjliga att tillgodose. Synpunkterna och önskemålen redovisas i den 

tillhörande samrådsredogörelsen. I korthet har dessa bland annat inneburit att 

Trafikverket velat att kommunen uppdaterar trafikutredningen till 

detaljplanen vilket till fullo tillmötesgås samt att Mark- och 

exploateringsenheten för de nya förbindelsevägarna önskar en smalare 

vägbredd i detaljplan, vilket också tillmötesgås.  
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Då samtliga samrådsparter inte aktivt har godkänt förslaget till ändring av 

gällande detaljplan behöver Ronneby kommun skicka ut förslaget på 

granskning.  

Förslag till beslut 

Godkänna förslaget till ändring av gällande detaljplan för Gärestad 1:13 med 

flera fastigheter och sända ut förslaget för granskning.  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget med tillägget att 

ärendet justeras omedelbart.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner förslaget till ändring av gällande 

detaljplan för Gärestad 1:13 med flera fastigheter och sända ut förslaget för 

granskning. 

________________ 

Exp: 

Peter Robertsson, planarkitekt  
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§ 178 Dnr 2022-000019 214 

Detaljplan för del av Listerby 16:8 m.fl. (idrottshall) 

 

Sammanfattning  

Enligt uppdrag 2021-09-30, § 205, har förslag till detaljplan för del av 

Listerby 16:8 m.fl. i Ronneby kommun upprättats.  

Planens syfte är att i enlighet med Plan- och bygglagen (2010:900) 

möjliggöra uppförande av en idrottshall med kompletterande funktioner. 

Idrottshallen ska användas för skolverksamhet dagtid och till föreningar på 

kvällar och helger. Området ligger centralt i Listerby och är tänkt att fungera 

som en mötesplats och bidra till tätortsutveckling. 

Planarbetet hanteras med standardförfarande. Detaljplanen är förenlig med 

översiktsplanen och bedöms inte vara av betydande intresse för allmänheten 

eller i övrigt av stor betydelse. Den antas inte medföra en betydande 

miljöpåverkan..  

Bedömning 

Det finns ett behov av en ny idrottshall i Listerby för skolans verksamhet 

dagtid och för föreningar övrig tid. En förstudie kring ny idrottshall i 

Listerby har genomförts. Förstudien har tittat på kostnader, förutsättningar, 

alternativ för utformning av hallar och jämfört tre olika platser. Vald plats 

motiveras bland annat med att den är nära till skolan, kommunen äger 

marken samt att det inte innebär en större ökning av genomfartstrafik i 

befintligt bostadsområde. Platsen har också stöd i översiktsplanen, vilken 

pekar ut platsen som lämplig för ”framtida tätort” samt ”centrumutveckling”. 

Planområdet ligger i Listerby cirka 1,2 kilometer söder om E22:an. Det 

ligger i närheten av Listerby skola och gränsar till Yxnarumsvägen och 

Abergavägen. Öster och söder om planområdet är det bostadsbebyggelse.  

Planområdet består av del av fastigheten Listerby 16:8 samt hela fastigheten 

Listerby 16:163. Båda ägs av Ronneby kommun. Planområdet omfattar cirka 

6100 m². Idag finns ingen gällande detaljplan inom området. 

Planförslaget medger användningarna Besöksverksamhet och 

Centrumverksamhet, vilket innebär att området på sikt skulle kunna anpassas 

till andra behov. Även ett mindre område med Teknisk anläggning finns. 

Området är redan ianspråktaget; det finns en grusplan och en bordtennishall 

samt gräsmatta mot befintlig bebyggelse. VA-ledningar ligger rakt igenom 
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planområdet. För att möjliggöra en ny idrottshall planeras bordtennishallen 

rivas och VA-ledningarna flyttas.   

Förslag till beslut 

Att anta förslaget till detaljplan för del av Listerby 16:8 m.fl. (idrottshall).  

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta förslaget 

till detaljplan för del av Listerby 16:8 m.fl. (idrottshall) 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 179 Dnr 2023-000177 251 

Begäran av medel för utbyggnad av allmän plats inom 
detaljplan för Kalleberga 1:3 (Gamla Kalleberga by) 

 

Sammanfattning  

Detaljplanen för Kalleberga 1:3 mfl har efter överklagande fått laga kraft. 

Emrahus planerar byggstart för LSS-boende under 2023 och kommunal 

infrastruktur behöver byggas ut för att möjliggöra detta. Mark- och 

exploateringsenheten begär därför medel för utbyggnaden om 2,1 mkr.   

Bedömning 

Hösten 2018 beslutade miljö- och byggnadsnämnden att uppdra åt 

förvaltningen att ta fram en detaljplan för det i översiktsplan 2025 utpekade 

området Ka-08. Detaljplanen för Kalleberga 1:3 mfl har nu efter 

överklagande till mark- och miljödomstolen fått laga kraft (2023-02-28). 

Planen medger, förutom en utökad byggrätt för förskolan Junibacken, tre 

kvarter för bostadsändamål. Både flerbostadshus och friliggande villor 

möjliggörs.   

Emrahus AB har markanvisningsavtal på en tomt (ca 2400 kvm) för 

byggnation av LSS-boende med 6 bostäder. Boendet kommer att drivas i 

privat regi av Stenåsa Omsorg AB, likt Villa Stenåsa i Bräkne-Hoby. Önskad 

byggstart för LSS-boendet är under hösten 2023. Bygglovsansökan 

behandlas just nu. För att Emrahus ska kunna utföra byggnationen av LSS-

boendet krävs kommunal utbyggnad av infrastruktur. I detta första skede 

behöver vägen mellan Halsjövägen och Åldermansvägen att anläggas för att 

Emrahus ska kunna nå sin tomt och för att VA-försörjning mm kommer att 

ligga i den vägsträckningen. Dialog med Miljöteknik har skett.  Kalkylen för 

dessa inledande åtgärder för Kalleberga by är beräknade till 2,1 mkr. 
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Vidare genomförande av utbyggnad av allmän plats och infrastruktur inom 

hela detaljplanen för att möjliggöra försäljning av tomter för bostadsändamål 

planeras under 2024.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen att 

besluta föreslå kommunfullmäktige att tilldela mark- och 

exploateringsenheten 2,1 mkr för utbyggnaden av infrastruktur inom 

detaljplan för Kalleberga 1:3 mfl. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Tommy Anderson (S) och Ola Robertsson (S).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget med tillägget att 

finansiering sker via extern upplåning.       

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att tilldela mark- och exploateringsenheten 2,1 mkr för 

utbyggnaden av infrastruktur inom detaljplan för Kalleberga 1:3 mfl. 

Finansiering sker via extern upplåning.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 180 Dnr 2023-000219 101 

Plan för det internationella arbetet 2023 

 

Sammanfattning  

Bakgrund 
 

I kommunens Hållbarhetsstrategi 2022-2025 som antagits av 

Kommunfullmäktige regleras kommunens internationella arbete. 

Hållbarhetsstrategin var avsedd att ersätta den strategi som tidigare gällde för 

det internationella arbetet. 

 

Internationella gruppen har beslutat att en kompletterande Plan för det 

Internationella arbetet (Bilaga) skall tas fram och mera precist specificera de 

åtgärder som skall genomföras inom området årligen. 

För att planen skall bli gällande skall den godkännas av kommunstyrelsen. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen  besluta 

att godkänna plan för det internationella arbetet 2023 

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att godkänna 

plan för det internationella arbetet 2023. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 181 Dnr 2023-000250 216 

Information Översyn lokaler  

 

Sammanfattning  

Anna Hinseäng, förvaltningschef teknik-fritid- och kulturförvaltningen, ger 

information om arbetet med översyn av lokaler.       

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Tommy Andersson (S), Ola 

Robertsson (S) och Bengt Sven Åke Johansson (SD).  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet.  

________________ 
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§ 182 Dnr 2023-000228 047 

Mottagande av Stadsbidrag integration för Älskade 
barn Ronneby 

 

Sammanfattning  

I Ronneby kommun har vi en stor andel föräldrar som har en utländsk 

härkomst. Arbete- och välfärdsförvaltningen ser utmaningar i att nå denna 

målgrupp med våra insatser inom föräldrastöd. Utbildningsförvaltningen ser 

ett behov av att nå målgruppen bland annat utifrån att öka närvaron i 

förskolor och skolor för denna målgrupp. Nyanlända och flerspråkiga barn 

har en hög frånvaro vilket bland annat påverkar integration samt 

språkutveckling.  

I dialog mellan Arbete- och välfärdsförvaltningen samt 

Utbildningsförvaltningen har vi identifierat föräldrastöd till ovan nämnda 

målgrupp som ett viktigt område där båda förvaltningarna idag ser behov av 

ytterligare insatser. Vi ser Älskade barn som en service som skulle kunna 

erbjudas till Ronneby kommuns medborgare.  

Älskade barn är ett studiematerial för föräldrar i ett nytt land som består av 

12 olika delar i studiecirkelform. Studiematerialet bygger på FN: s 

Barnkonvention. Studiecirkeln kommer att genomföras av Studiefrämjandets 

cirkelledare, som har kompetens på flera olika språk, i Studiefrämjandets 

lokaler. Genom deltagande från medarbetare inom Arbete- och 

välfärdsförvaltningen samt Utbildningsförvaltningen vid vissa tillfällen i 

studiecirklarna ser vi en möjlighet att sprida mer kunskap om, samt öka 

förtroendet för, våra verksamheter i målgruppen.  

Målsättningen för insatsen är att öka integrationen genom att nå föräldrar 

med utländsk härkomst med föräldrastöd. 

 

Ansökan är på 150 tkr och syftar till att finansiera fyra studiecirklar 

anordnade av Studiefrämjandet under 2023 och 2024.       

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner att vid ett beviljande av 

medel från Länsstyrelsen för Älskade barn ta emot medel för insatser utifrån 

ansökan som gjorts.   
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Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner att vid ett beviljande av medel 

från Länsstyrelsen för Älskade barn ta emot medel för insatser utifrån 

ansökan som gjorts. 

________________ 

Exp: 

Emma Stahre, verksamhetschef  
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§ 183 Dnr 2023-000100 700 

Remiss av SOU 2022:71 Tryggare hem för barn 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från nämnden för arbete och välfärd 2023-03-21 § 43 

Utredningen behandlar frågan om vikten av trygghet och kontinuitet för barn 

i utsatta situationer och har haft i uppdrag att se över delar av 

föräldrabalkens regler om vårdnadsöverflyttning, adoption och umgänge. 

Uppdraget har haft till syfte att skapa bättre förutsättningar för kontinuitet, 

stabilitet och trygghet för familjehemsplacerade barn och barn som har 

upplevt våld av närstående. 

Utredningen föreslår en omformulering av föräldrabalken gällande 

vårdnadsöverflyttning för barn som stadigvarande vårdats och fostrats i ett 

annat enskilt hem än föräldrahemmet till den eller dem som tagit emot 

barnen om det är bäst för barnet att inte återförenas med sina föräldrar utan 

att det rådande förhållandet består. Utgångspunkten för umgänge mellan 

barnet och föräldrarna ska även fortsättningsvis vara barnets bästa. Dock 

förstärks betydelsen av Barnets bästa i förslagets nya skrivning. Exempel på 

missförhållanden tas bort och det blir istället ett förtydligande om att det är 

en helhetsbedömning mer anpassat efter det enskilda barnets situation. 

Den placerade kommunen ges en fortsatt möjlighet att fortsatt bevilja 

insatser till barnet efter vårdnadsöverflytten vilket bedöms kunna skapa en 

större trygghet för både barnet, föräldrarna och familjehemsföräldrarna.  

Utredningen har kommit fram till att processen inte ska flyttas över till 

allmän förvaltningsdomstol. Domstolen ska kunna inhämta 

sakkunnigutlåtande från en psykolog om det bedöms behövas en ytterligare 

utredning av barnets situation för att kunna fatta beslut. Vid prövning av 

frågor om särskild förordnad vårdnadshavare eller tillfällig vårdnadshavare 

ska det förordnas ett offentligt biträde. Detta bedöms stärka rätten till en 

rättvis rättegång, samt att barnet får en egen röst i förfarandet.  

Förslaget kan innebära att fler vårdnadsöverflyttningar beslutas och att 

domstolar kommer till slutsatsen att fler barn än idag inte ska umgänge med 

sina föräldrar. Detta innebär en inskränkning i föräldrarnas rätt men 

bedömningen är att barnets bästa överväger det. Gällande adoption av 

familjehemsplacerade barn så är det idag mycket ovanligt. Det bör även 

fortsättningsvis främst komma i fråga när barnet inte har någon relation med 

sina föräldrar. Utredningen föreslår inga förändringar i Föräldrabalkens 
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regler om adoption och heller inga förändringar kring Socialnämndernas roll 

i adoptionsprocessen. Till exempel kommer det även fortsättningsvis endast 

vara den som vill adoptera ett barn som kan väcka talan i domstol. 

Utredningen bedömer att förslaget kan innebära en viss kostnadsökning för 

kommuner som beslutat om en familjehemsplacering som avslutas genom en 

vårdnadsöverflytt. Men förslaget bedöms inte påverka det kommunala 

självstyret. Det kommer att finnas ett behov av att ta fram nya rutiner i 

kommunerna, bland annat utifrån processen med offentligt biträde. De nya 

reglerna beräknas träda i kraft den 1 oktober 2024.      

Ställningstagande och barnkonsekvensanalys 

Utifrån det som beskrivs i utredningen och som sammanfattas ovan görs 

bedömningen att det nya förslagets förändringar ska kunna bidra till en ökad 

trygghet, kontinuitet och stabilitet för familjehemsplacerade barn. Detta i 

samsyn med utredningens intentioner. Förordnande av offentligt biträde 

bedöms kunna göra att processen blir mer rättssäker för samtliga parter samt 

att det är av stor vikt att barnets röst blir hörd. Utifrån barnets perspektiv är 

det viktigt att det i högre grad blir barnets bästa som styr umgänge med 

föräldrar samt att barnet genom en vårdnadsöverflyttning i många fall 

bedöms få en tryggare uppväxt utifrån vetskapen om vem som bär ansvaret 

för barnets samt med vem barnet ska växa upp. Detta bedöms de föreslagna 

förändringarna bidra till. 

Bedömning 

Ronneby kommun har inga invändningar mot betänkandet utan ställer sig 

bakom förslaget i sin helhet.      

Förslag till beslut 

Nämnden för arbete och välfärd föreslås besluta att ställa sig bakom 

förslagen i utredningen genom att godkänna remissvaret och sända detta 

vidare till Kommunstyrelsen för beslut. Därefter föreslås Kommunstyrelsen 

överlämna remissvaret till remissinstansen      

Nämndens för arbete och välfärds beslut 2023-03-21  

Nämnden för arbete och välfärd beslutar att ställa sig bakom förslagen i 

utredningen genom att godkänna remissvaret och sända detta vidare till 

Kommunstyrelsen för beslut. Därefter föreslås Kommunstyrelsen överlämna 

remissvaret till remissinstansen. 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på förslaget och finner 

att arbetsutskottet bifaller  detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fastställa 

remissvaret och överlämna det till remissinstansen.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 184 Dnr 2023-000232 700 

Erbjuda medarbetare vaccinering för säsongsinfluensa, 
arbete och välfärdsförvaltningen 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från nämnden för arbete och välfärd 2023-03-21 § 44: 

Influensavirus förändras ständigt genom mutationer. Det finns också flera 

olika sorters influensa. Därför kan man drabbas av influensa många gånger 

under livet. Det är också en anledning till att man måste vaccinera sig varje 

år för att få ett skydd. Därför är Folkhälsomyndighetens rekommendation att: 

personal inom vård och omsorg som arbetar nära patienter och 

omsorgstagare med ökad risk för allvarlig influensa, exempelvis på särskilda 

boenden för äldre (SÄBO), gruppbostäder och inom hemtjänsten 

Smittskyddsläkare i Blekinge påtalar och rekommenderar också att vård- och 

omsorgspersonal vaccinerar sig mot säsongsinfluensan.      

Bedömning 

Arbetsgivaren har ansvar för arbetsmiljön och ska bl.a. vidta alla åtgärder 

som behövs för att förebygga att arbetstagaren utsätts för ohälsa eller 

olycksfall. I detta ingår personalens behov av vaccinationer. Vårdgivaren har 

också ett tydligt ansvar för patientsäkerheten, och genom att erbjuda 

vaccinationer till personalen kan man minska risken för att patienter utsätts 

för smitta. Dessutom utsätts verksamheten för mindre påverkan i samband 

med epidemier och utbrott om personalen inte smittas. 

VRI – vårdrelaterade infektioner är ett infektionstillstånd som patienter och 

personal inom vård-och omsorg utsätts för vid behandling, diagnostik eller 

omvårdnad. Det är av stor vikt att förebygga VRI för både arbetsmiljön och 

patientsäkerheten. I vård- och omsorgsförvaltningen finns många multisjuka 

och/eller äldre patienter som har nedsatt immunförsvar och som utsätts för 

smittrisk om personal arbetar med endast lite, knappt kännbara symtom. 

Patienter boende på en gruppbostad erbjuds varje år säsongsinfluensavaccin. 

De som vaccineras är de patienter som finns i verksamheten 

november/december när vaccinering sker. Övriga patienter utsätts för risk 

om personalen har en infektion och går till arbetet.  

Personal utsätts för risk att bli smittad i sitt arbete genom kollegor, patienter 

och anhöriga. Vid spridning i en arbetsgrupp kan sjukfrånvaron öka och 

patientsäkerheten riskeras genom att vård och omsorg ej tillgodoses fullt ut. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde 2021-10-28, Beslut-2021000568-KS-§ 
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261, togs beslut att anslå vård- och omsorgsnämnden pengar för vaccinering 

av säsongsinfluensan 2021. 

Medarbetarna behöver erbjudas säsongsinfluensa varje år eftersom 

influensavirus muterar. 2022 erbjöds medarbetarna vaccin men ingen 

finansiering fanns.  

Kostnad per 2022: Säsongsinfluensa = 600 kr/st för utförande och vaccin 

samt inställningskostnad för vaccinatörer 2500:-/vaccinatör (brukar vara 2 

st). I arbete- och välfärdsförvaltningen arbetar enligt nedan (med vård och 

omsorg) totalt 390 st personer: 

 Tillsvidare: 211 st = 126 600 kr  

 Visstidsanställda månadsavlönade: 40 st = 24 000 kr  

 Visstidsanställda timavlönade: 139 st = 83 400 kr   

 

Vilket innebär att, om alla 390 ska erbjudas att vaccineras mot 

säsongsinfluensan, blir det en kostnad av: 234 000 kr plus 5 000 kl för 

inställningskostnad.     

Förslag till beslut 

Arbete- och välfärdsförvaltningen föreslår nämnden för arbete och välfärd 

att föreslå Kommunfullmäktige besluta att: 

- Erbjuda alla medarbetare inom Arbete- och välfärdsförvaltningen 

som arbetar med vård och omsorg vaccin mot säsongsinfluensan 

varje år.      

Nämnden för arbete och välfärds beslut 2023-03-21  

Nämnden för arbete och välfärd föreslår Kommunfullmäktige besluta att: 

- Erbjuda alla medarbetare inom Arbete- och välfärdsförvaltningen 

som arbetar med vård och omsorg vaccin mot säsongsinfluensan 

varje år. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M) och Ola Robertsson (S).  

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar bifall till nämnden för arbete och välfärds förslag.  

 

Roger Fredriksson (M) yrkar på att avslå förslaget.       
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Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framförda yrkanden och finner 

att arbetsutskottet bifaller ordförandens eget yrkande. 

 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla ordförandens förslag röstar ja. 

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.       

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges fyra ja-röster och tre 

nej-röster, varefter ordförande finner att arbetsutskottet bifaller ordförandens 

eget förslag.  

Namn Ja Nej Avstår 

Roger Fredriksson (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Sven Åke 

Johansson (SD) 

X   

Roger Gardell (L) X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Totalt  4 3  

      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avslå nämnden för arbete och välfärds förslag.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 185 Dnr 2023-000241 103 

Verksamhetsberättelse 2022 Lokala BRÅ och 
Verksamhetsplan 2023 Lokala BRÅ 

 

Sammanfattning  

För att organisera ett brottsförebyggande engagemang lokalt 

finns i Ronneby Kommun ett lokalt brottsförebyggande råd 

(lokala BRÅ). Det lokala BRÅ, som är fristående från den 

statliga myndigheten, arbetar och organiseras utifrån de behov 

som finns i kommunen och bland övriga lokala aktörer.  

 

Lokala BRÅ arbetar utifrån det Brottsförebyggande program 

för Ronneby kommun som antogs i KF § 121/2012. Det 

övergripande målet för BRÅ's verksamhet är följande: 

 I Ronneby ska alla känna ansvar för det 

brottsförebyggande arbetet 

 Ronneby ska vara en trygg och säker kommun att bo, 

besöka och  

verka i 

Till lokala BRÅs arbete kopplas varje år en verksamhetsplan 

med olika aktiviteter med fokus på både situationell och social 

brottsprevention. 

 

 

Genomförd verksamhet 2022 lokala brottsförebyggande 

rådet - BRÅ 

Trygghetsmätning 

Den årliga trygghetsmätningen genomfördes under augusti till 

oktober 2022. Ett statistiskt urval av 1473 invånare i Ronneby 

kommun i åldern 16-85 fick möjlighet att svara. 

Undersökningen bryts ner till 5 olika geografiska områden; 

Ronneby tätort, Kallinge, Norra, Västra och Sydöstra. 

Svarsfrekvensen var 59.54%. Trygghetsindex för hela 

kommunen blev 2022 1.97 vilket är en klar förbättring jämfört 

med år 2021 (2.49).  

Vad gäller lokala kommundelar så har samtliga områden ett 

förbättrat index i jämförelse med 2021 års mätning förutom 

Sydöstra som ligger på samma nivå. 

De årliga trygghetsmätningarna, kriminalstatistik och den 
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lokala lägesbilden utgör underlag för diskussioner och 

prioriteringar i lokala BRÅ. Media informerades om resultatet 

i november 2022 och kommunfullmäktige i februari 2023. 

 

Nattvandring 

Nattvandring är ett samarbete mellan Ronneby kommun och 

Polisen. Syftet är att stimulera till ett ökat antal vuxna i 

ungdomsmiljöer samt bidra till en ökad trygghet i centrum, 

och vid behov i andra kommundelar. 

Inför 2022 beslutade KF att höja bidraget till de föreningar 

som vill nattvandra till 2500kr per vandring. Detta har 

medfört ett ökat intresse hos föreningarna men det är önskvärt 

att ytterligare föreningar är med och vandrar 2023. Under 

2022 vandrade fem olika föreningar vid sammanlagt 26 

tillfällen. Budget medger 52 tillfällen. 

Nattvandringen bidrar positivt till lägesbildsarbetet då 

nattvandrare inför sin vandring erhåller aktuell lägesbild med 

rekommendationer inom vilka områden de bör röra sig. Efter 

genomförd vandring fylls en rapport i med uppgifter om bland 

annat händelser och observationer som kan vara av vikt för 

lägesbildsarbetet. Föreningarna har oftast angett att läget är 

övervägande lugnt under vandringarna. 

 

Uppföljning av nattvandringen visar att föreningarna är 

positiva till vandringarna och upplever att deras närvaro på 

stan uppskattas av allmänheten.  

 

Trygghetsvandring 

2022 års trygghetsvandring genomfördes i centrala delarna av 

Kallinge och området Almvägen-Lindvägen i samverkan med 

Polisen. Områden väljs utifrån aktuell problembild 

beträffande brott och ordningsstörande händelser. 

I vandringen deltog Polisen, representanter från lokala BRÅ, 

Socialtjänsten, kris- och beredskapssamordnare, 

säkerhetsskyddschef, fastighetsförvaltare, boende, elev och 

rektor, PRO, Brottsofferjouren och Teknik- fritid- och 

kulturförvaltningen. 

Ett flertal behov av åtgärder för att öka trygghetskänslan och 

förebygga brott identifierades. Dessa har sammanställts och 

skickats för åtgärdande inom sex månader till ansvariga 

förvaltningar och bolag. 2022 års trygghetsvandring följs upp 

på lokala BRÅ i april 2023. 
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Kunskapshöjande insats; utbildning i brottsförebyggande- och 

trygghetsfrämjande arbete riktat till nämnder och berörd 

personal  

Denna utbildningssatsning flyttades fram till våren 2023 

främst på grund av att valet 2022 medförde en osäkerhet om 

vilka politiker som skulle bli aktuella för utbildningen. 

Dessutom sammanföll denna aktivitet med en del av 

uppdraget i det Trygghetsfokus som KF beslutade om inför 

2022 - att utbilda brett i trygghetsfrämjande- och 

brottsförebyggande arbete. 

Enligt plan genomförs denna utbildning under våren 2023 

med start den 1 februari och med Embace-Safety som 

anordnare.  

Utbildningen erbjuds 500 medarbetare inom kommun och 

bolag samt politiker i KF och nämnder, och fokuserar på hur 

man kan arbeta trygghetsfrämjande och brottsförebyggande 

genom ett kunskapsbaserat arbetssätt. Utbildningen kommer 

att följas upp genom antal som genomfört utbildningen och 

hur det uppfattas ha bidragit till ett mer kunskapsbaserat 

arbetssätt. 

 

Effektiv Samordning för Trygghet - EST 

Grunden för ett effektivt och brottsförebyggande- och 

trygghetsfrämjande arbete är att det finns en gemensam 

lägesbild att utgå ifrån. Under 2022 har samverkan fortgått 

mellan kommun, polis, Ronnebyhus och WF-fastigheter.  

Möten mellan samverkande parter har ägt rum varje vecka, 

och lägesbilden återkopplas veckovis till politik, 

tjänsteorganisation och övriga berörda aktörer. 

Arbetet med lokal problembild i enlighet med EST ger 

struktur åt samverkan i det lokala brottsförebyggande arbetet, 

och ligger till grund för gemensamma insatser och 

prioriteringar i syfte att öka tryggheten i det offentliga 

rummet.  

En annan viktig faktor är att metoden bidrar till att göra det 

brottsförebyggande arbetet mer kunskapsbaserat och ger 

underlag till orsaksanalyser. 

  

Gemensamma genomförda och pågående insatser under 2022: 

 Utbildning av befintliga och nya rapportörer 

 Förstärkt samverkan mellan Polis, WF-fastigheter, 

fältverksamhet och Securitas kring problematik på 

Älgbacken som resulterat i betydligt lugnare läge på 

området 
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 Installation av ljudskrämma på Hjorthöjden 

 Trygghetsvandring på Emaljenområdet som resulterat 

i en åtgärdsplan att förhindra tillträde till område 

under bron där ungdomar samlas och missbrukar 

 Framtagande av informationsmaterial för spridning 

angående konsekvenser av missbruk av Oxycontin 

 Väktarinsats utifrån lägesbilden under skollov 

 Fältning och nattvandring kopplad till lägesbilden  

 

Samverkansavtal Polismyndigheten och Ronneby kommun 

Samverkansavtalet mellan Polismyndigheten och Ronneby 

kommun ska ligga till grund för det operativa 

brottsförebyggande arbetet i Ronneby kommun, med målet att 

verka för en minskad brottslighet och ökad trygghet. Avtalet 

ska ange de yttre ramarna för samverkan kring den 

brottsförebyggande verksamheten samt lyfta fram 

problemområden där gemensamma åtgärder är möjliga. 

Nuvarande samverkansavtal löper mellan 2019 till 2023 och 

har som huvudsamverkansområde att öka tryggheten i 

offentlig miljö genom att: 

 Upprätthålla en aktuell gemensam lägesbild 

 Minska antalet otrygghetsskapande händelser i 

offentlig miljö 

 Reducera rekrytering till kriminella nätverk 

 Öka säkerheten i trafiken 

 Aktivt arbeta med brottsförebyggande åtgärder och 

information 

Under 2022 har inte någon strukturerad uppföljning av 

samverkansavtalets åtgärdsplan genomförts främst på grund 

av organisatoriska förutsättningar hos Polisen. Under 2023 

ska samverkansavtalet revideras/förnyas och nytecknas. 

 

Kunskapshöjande aktivitet: Hur kan gemensamt 

brottsförebyggande arbete leda till ökad affärsnytta för 

näringslivet? 

Genomfördes av BID Fokusgrupp Trygghet 9/12 

”tillsammans med kommunpolis, Företagarna samt 

fastighetsägare och handel och resulterade i en ökad 

kompetens hos näringsliv och fastighetsägare samt 3 nya 

aktiviteter att fortsatt arbeta tillsammans med i BID 

Fokusgrupp Trygghet. 
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Extern kommunikation - Trygghetsnyheten 

Lokala BRÅ har under 2022 satsat på en förstärkning av den 

externa kommunikationen i form av en återkommande nyhet 

benämnd trygghetsnyheten. Denna satsning har gjorts i 

samverkan med kommunikationsavdelningen och Polisen med 

syftet att öka tryggheten genom att informera om den lokala 

lägesbilden, vad vi som kommun och Polis gör för att öka 

tryggheten och förebygga brott och vad man som privatperson 

själv kan göra för att skydda sig mot brott och bidra till ökad 

trygghet.  

  

Genomföra trygghetsmöten i kombination med 

medborgardialog 

 Under 2022 har flera möten med dialog genomförts av 

trygghetssamordnare och kommunpolis såsom genom besök 

hos föreningen "Kvinnor i samhället", möten med handlare 

utifrån konceptet "Trygg i butik" och information för 

näringslivsrådet. Samverkan har också skett kring 

framtagande av polisens medborgarlöften där medborgarna 

genom en digital undersökning fick prioritera olika 

samverkansområden för Polis och kommun. 

 

Övrig verksamhet 

Inför 2022 beslutade kommunfullmäktige att ett fjärde 

fokusområde benämnt "Trygghet" skulle inrättas. Med detta 

fokus följde flera uppdrag vilka genomförts, bland annat att 

inrätta en ansökningsportal och bereda ansökningar om 

finansiering av brottsförebyggande- och trygghetsfrämjande 

insatser om totalt 1 miljon kronor per år de kommande fyra 

åren.  

Medlen är avsedda att möjliggöra genomförande av särskilda 

brottsförebyggande- och trygghetsskapande åtgärder 

initierade av kommunala verksamheter, antingen i sin egen 

verksamhet eller i samverkan med andra kommunala 

verksamheter eller externa aktörer. 

 

Under 2022 har följande verksamheter inkommit med 

ansökningar: 

 KLF, ESS - Utbildning i brottsförebyggande- och 

trygghetsfrämjande arbete med anledning av 

trygghetsfokus och kommande lagförslag 355 700kr 

 KLF, Näringsliv/Tillsammans för Ronneby - Belyst 

julklapp på torget 74 000kr 
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 KLF, Näringsliv & kommunikation - 

Kommunikationssatsning med målet att påverka den 

upplevda tryggheten positivt 200 000kr 

 KLF, Näringsliv-Kommunikation - Kunskapshöjande 

aktivitet: - Hur kan gemensamt brottsförebyggande 

arbete leda till en ökad affärsnytta för näringslivet? 37 

500kr 

 Socialförvaltningen, Råd och stöd - 

Kommunikationssatsning med målet att göra 

fältverksamheten mer känd 120 000kr - ännu inte 

hanterad i KSAU 

 KLF, Näringsliv/Tillsammans för Ronneby - Att ta 

fram en prototyp av betonggris i form av Gribshunden 

347 000kr  

 Utbildningsförvaltningen BIU - Förstudie till projektet 

BoBra Ronneby 370 000kr  

 

Trygghetsfokus innebär också att en breddutbildning i 

kunskapsbaserat brottsförebyggande och trygghetsfrämjande 

arbete ska genomföras för medarbetare i kommunen, som en 

förberedelse för det kommande lagkravet att kommuner ska 

arbeta brottsförebyggande. Denna är pågående under våren 

2023. 

Ett tredje uppdrag kopplat till Trygghetsfokus är att 

nämnderna ska återrapportera sitt brottsförebyggande arbete 

varje tertial samt vid årsredovisningen. 

Uppdraget till nämnderna är att de i samråd med 

förvaltningscheferna ska ansvara för sina insatser gällande 

trygghets- och brottsförebyggande arbete enligt följande: 

 Planera, genomföra och följa upp sin verksamhet som 

syftar till att förebygga brott och öka tryggheten i 

kommunen 

 Ansvara för att övergripande strategier, avtal och 

åtgärdsplaner tillämpas och följs upp i respektive 

verksamhet, och att vid behov ta fram handlingsplaner, 

vägledningar och rutiner för att mer konkret beskriva 

hur arbetet ska utföras inom respektive organisatorisk 

enhet  

 

 

 Kontinuerligt och genom en årsrapport rapportera sina 

insatser och utfall till kommunens lokala 

brottsförebyggande råd, och också säkerställa att nya 
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analyser som leder till ökad trygghet görs inom 

respektive nämnds ansvarsområde. 

 

För att detta ska kunna göras tillfredsställande krävs att: 

 Verksamheterna har kunskap om vad i sin verksamhet 

som är brottsförebyggande arbete, till stöd för detta 

erbjuds en grundläggande utbildning i kunskapsbaserat 

brottsförebyggande arbete under våren 2023 

 Verksamheterna måste kartlägga sitt arbete och 

specificera vad som är brottsförebyggande arbete, 

formulera aktiviteter som följs upp, utvärderas och 

återrapporteras 

 

Då de strategiska målområdena och Hållbarhetsstrategin inte i tillräcklig 

utsträckning specificerar brottsförebyggande arbete kommer ett förslag till 

nytt brottsförebyggande program, som tydliggör inriktningar av det 

brottsförebyggande arbetet, att tas fram och beslutas under 2023.  

Det brottsförebyggande programmet med dess inriktningar 

kommer att vara utgångspunkt för verksamheternas 

brottsförebyggande- och trygghetsfrämjande arbete. Utifrån 

programmet skapas åtgärdsplaner med aktiviteter som sedan 

följs upp och återrapporteras.  

Verksamhetsplan lokala BRÅ 2023 

Verksamhetsplan för 2023 innehåller samma aktiviteter som 

verksamhetsplanen för 2022, förutom med tillägget att ett nytt 

brottsförebyggande program ska tas fram under 2023.  

Den kunskapshöjande aktiviteten riktad mot näringslivet som fanns i 

verksamhetsplanen för 2022 finns inte med i verksamhetsplan för 2023. 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås föreslå Kommunstyrelsen att 

föreslå Kommunfullmäktige att godkänna Verksamhetsberättelse lokala 

BRÅ 2022 och Verksamhetsplan lokala BRÅ 2023. 

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på tjänsteförslaget och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna Verksamhetsberättelse lokala BRÅ 2022 

och Verksamhetsplan lokala BRÅ 2023. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 186 Dnr 2023-000248 009 

Riktlinjer för nattvandring i Ronneby kommun 

 

Sammanfattning  

Sedan 2011 har Ronneby kommun erbjudit registrerade föreningar att mot ett 

stimulansbidrag nattvandra med syftet att stimulera till ett ökat antal vuxna i 

ungdomsmiljöer och därigenom bidra till en ökad trygghet i centrum och 

runt om i kommunen. Denna verksamhet bedrivs i samverkan med polis och 

flera verksamheter inom kommunen. 

För att kvalitetssäkra nattvandrarverksamheten och tydliggöra vad som krävs 

för att få nattvandra finns ett behov av att utgå från fastställda riktlinjer. 

Detta har hittills saknats. 

Följande riktlinjer föreslås framöver gälla för nattvandrarverksamheten i 

Ronneby kommun. 

 

Riktlinjer för nattvandring i Ronneby kommun 

För att vara berättigad till stimulansbidraget ska föreningen vara registrerad 

och verksam inom Ronneby kommun. 

 

För att nattvandra krävs att man ha deltagit på en information om 

nattvandring. 

 

Stimulansbidraget är 2500 kr per tillfälle. Minst tre och helst fyra personer 

vandrar under passet. Tre personer ger en lägre ersättning (1500 kr). Minst 

två av personerna ska ha deltagit på informationskvällen. 

 

Intresserad allmänhet utan föreningstillhörighet är välkomna att vandra utan 

ersättning. 

 

Stimulansbidraget utbetalas endast till förening och ej till privatperson. 

 

För att stimulansbidraget ska kunna betalas ut krävs att föreningen innehar  

F-skatt och/eller inlämnat intyg om befrielse från A-skatt. Det krävs också 

att nattvandrarna inlämnar en rapport efter varje vandring. 

 

Utdrag ur belastningsregistret ska uppvisas av varje nattvandrare. 

Nattvandraren ska vara minst 25 år och kunna kommunicera på svenska. 

 

Nattvandringen ska pågå hela det avtalade passet och inte avslutas i förväg. 
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Vandringen är drogfri. Nattvandrare får aldrig bära nattvandrarjackan i 

samband med alkoholförtäring eller andra droger. 

 

Nattvandrare är inte någon myndighetsperson och skall inte utge sig för att 

representera andra yrkesgrupper såsom polis eller ordningsvakt. 

Nattvandrarna iakttar och rapporterar till polis/socialtjänst.  

 

Det som händer under vandringarna ska stanna inom nattvandrargruppen och 

övriga i samverkansgruppen (trygghetssamordnare, kommunpolis och 

förebyggande team) för att ungdomars förtroende för nattvandrarna förblir 

högt.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås föreslå Kommunstyrelsen att anta 

förslaget till Riktlinjer för nattvandring i Ronneby kommun. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget med tillägget att 

religiösa föreningar inte ska ges möjlighet att nattvandra i Ronneby 

kommuns regi.        

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta förslaget 

till Riktlinjer för nattvandring i Ronneby kommun med tillägget att religiösa 

föreningar och trossamfund inte ska omfattas stimulansbidraget. 

Deltar inte i beslutet  

Socialdemokraterna deltar inte i beslutet.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 187 Dnr 2023-000243 880 

Utredning av avgifterna för bibliotekslån 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från teknik-fritid- och kulturnämnden 2023-03-28 § 66: 

I samband med det nya bibliotekssamarbetet mellan Karlshamn, Olofström, 

Sölvesborg och Ronneby och övergången till en gemensam 

bibliotekskatalog, föreslogs utifrån ett tjänstemannaperspektiv att också 

biblioteksavgifterna skulle vara enhetliga inom samarbetet för att framför allt 

underlätta för låntagarna. Enligt förslaget skulle inga avgifter förekomma vid 

försvunna eller förstörda barnmedier (bok, ljudbok, tidskrift). I de då 

aktuella biblioteksavgifterna inom Ronneby kommun förekom inte några 

avgifter på förkommen barnmedia. Teknik-, fritid- och kulturnämnden valde 

att inte anta tjänstemannaförslaget utan beslutade 2021-11-23 att lägga en 

ersättningsavgift på 10 kronor per media för förkommen barnmedia (bok, 

ljudbok, tidskrift). Beslutet togs även av kommunfullmäktige 2022-01-27. 

De nya avgifterna började tillämpas från och med höstterminen 2022 och 

skiljer sig därmed från avgifterna hos övriga kommunbibliotek inom 

Blekingebiblioteken, där det inte förekommer några avgifter när det gäller 

försvunna eller förstörda barnmedier. 

Under det dryga halvår som de nya avgifterna tillämpats har det uppstått en 

problematik när det gäller avgifterna på försvunna eller förstörda barnmedier 

lånade av barn.   

Bedömning 

Alla barn inom Ronneby kommun erbjuds av Ronneby bibliotek att från och 

med förskoleklassen få ett eget personligt lånekort. Ett lånekortsavtal 

distribueras via skolan ut till vårdnadshavaren som skriver under och 

återsänder det underskrivna avtalet. Barnet får då ett lånekonto i 

biblioteksdatasystemet och ett lånekort som delas ut via skolan/klassläraren.  

Lånekortet är barnets personliga och ska inte förvaras i klassrummet eller 

förvaltas av klassläraren. Barnet måste kunna använda sitt lånekort även 

utanför skoltid eftersom folkbiblioteksuppdraget i huvudsak är att arbeta 

med läsupplevelsen under barnets fria tid. Minst en gång per termin erbjuds 

skolklasserna bokprat på sitt närmaste folkbibliotek och vid sidan av detta 

besök kommer skolklassen även till biblioteket för lån. Biblioteket i Kallinge 

och i Listerby ligger intill respektive skola och används av lärare och elever 

som ett skolbibliotek. Kallingeskolan har även en anställd skolbibliotekarie.  
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Hallabroskolans elever och eleverna i Hobyskolan besöker också 

folkbiblioteken mer frekvent dagtid än som sker på stadsbiblioteket, och 

biblioteken används av elever och lärare även där som skolbibliotek. Vid lån 

tar barnen med sig sina lånekort alternativt kan sitt personnummer utantill 

och lånar själva i utlåningsautomaten. 

Medielån som görs dagtid genom skolan används dels i klassrummet som 

”bänkbok”, dels för hemlån med uppmuntran från läraren att läsa hemma. 

Vårdnadshavaren som är ansvarig för sitt barns lån och därmed ekonomiskt 

ansvarig har oftast inte full insikt i vad barnet har lånat på skoltid. (Varje 

vårdnadshavare kan se sitt barns lån genom att logga in på barnets konto via 

Blekingebiblioteken.se.) I och med de nya avgifterna innebär detta att 

räkning på förkommen bok som lånats via skolan skickas direkt till 

vårdnadshavaren.  

I och med de nya avgifterna har följande konsekvenser uppstått när det 

gäller försvunna eller förstörda barnmedier lånade av barn:  

 Bibliotekspersonalen har fått ta emot samtal från upprörda vårdnadshavare 

när räkning skickats ut, som beslutat att deras barns lånekort ska spärras dvs. 

barnet ska inte ha tillgång till ett lånekort och kunna låna böcker varken via 

skolan eller privat.  

 Ett föräldraråd i Kallinge har haft avgiftsfrågan uppe och varit eniga om att 

avgifter på medier inte är förenligt med att eleverna i grundskolan ska ha fri 

tillgång till böcker och övriga läromedel.  

 Påminnelser utgår via e-post, men räkningarna distribueras via post. I och 

med räkningarna för förkomna barnmedier har det blivit en ökad 

administrativ hantering för bibliotekspersonalen kring räkningar som ska 

skrivas ut, stoppas i kuvert och distribueras ut, samt en ökad portoavgift – en 

räkning som kan vara på 10 kronor för en förkommen barnbok. Från 1 

september 2022 t o m 10 mars 2023 har det skickats ut 510 räkningar till 

vårdnadshavare för förkomna barnmedier, att jämföra med under samma 

period 166 räkningar utskickade till vuxna.  

 Skulle en förkommen barnbok mot förmodan dyka upp, återlämnas den 

inte till biblioteket om en räkning är betald. 10 kronor är en låg kostnad som 

biblioteket får in som intäkt i förhållande till priset på en nyanskaffning.    

Alternativa lösningar på den problematik som uppstått: 

Den omedelbara lösningen på att undvika avgifter på förkomna barnmedier 

som lånas i samband med klassbesök och som används i klassrummet är att 

läraren som följer med klassen lånar all media via sitt tjänstelånekort och 

inte barnet via barnets lånekort. Då skickas räkningen till respektive 

rektorsområde/ansvarig rektor. Problemet med detta är att skolbarnen som 

besöker filialbiblioteken enbart för bibliotekslån kommer oftare än till 
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stadsbiblioteket och då utan medföljande lärare. Dessa biblioteksbesök 

behöver i så fall regleras och beslutas av läraren.  

Konsekvenser om lån enbart med tjänstelånekort skulle tillämpas, kan det 

finnas en risk att det skulle bli svårare att få klassläraren att ombesörja att 

lånekortsavtal skrivs under av vårdnadshavaren samt att distribuera ut ett 

privat lånekort till barnen, när lånekortet inte används i skolan. Biblioteket 

skulle därmed nå ut till färre barn i kommunen, där intresset att ha ett privat 

lånekort skulle bli avhängigt hur viktigt vårdnadshavaren anser läsning vara 

för sitt barn. Utifrån bibliotekets uppdrag och teknik-, fritid- och 

kulturnämndens mål att barn är en prioriterad målgrupp är det inte riktigt 

förenligt, inte heller utifrån ett barnperspektiv. 

Den bästa lösningen utifrån ett läsfrämjandeuppdrag, att främja läsning, samt 

den administrativa räkningshanteringen och möjligheten att få tillbaka en 

bortslarvad barnbok, är att avgiften på 10 kronor för förkommen barnmedia 

slopas helt och ersätts med 0 kronor.   

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden besluta föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

att besluta:  

 att nu gällande avgift på 10 kronor för försvunnen eller förstörd barnmedia 

(bok, ljudbok, tidskrift) tas bort och att avgiften blir 0 kronor, samma som 

hos övriga bibliotek inom Blekingebiblioteken.      

Teknik-fritid- och kulturnämndens beslut 2023-03-28 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen 

föreslå kommunfullmäktige besluta att nu gällande avgift på 10 kronor för 

försvunnen eller förstörd barnmedia (bok, ljudbok, tidskrift) tas bort och att 

avgiften blir 0 kronor, samma som hos övriga bibliotek inom 

Blekingebiblioteken. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M) och Ola Robertsson (S).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar avslag på teknik-fritid- och kulturnämndens 

förslag. 

Ola Robertsson (S) yrkar bifall till teknik-fritid- och kulturnämndens förslag.       
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Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framförda yrkanden och finner 

att arbetsutskottet bifaller ordförandens förslag.  

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla ordförandens förslag röstar ja. 

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.       

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges fyra ja-röster och tre 

nej-röster varefter ordförande finner att arbetsutskottet bifaller ordförandens 

förslag.   

Namn Ja Nej Avstår 

Roger Fredriksson (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Sven Åke 

Johansson (SD) 

X   

Roger Gardell (L) X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Totalt  4 3  

     

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avslå förslaget om att nu gällande avgift på 10 

kronor för försvunnen eller förstörd barnmedia (bok, ljudbok, tidskrift) tas 

bort och att avgiften blir 0 kronor, samma som hos övriga bibliotek inom 

Blekingebiblioteken. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 188 Dnr 2023-000244 809 

Svepbyte NA till LED 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från teknik-fritid- och kulturnämnden 2023-03-28 § 71: 

Ronneby kommun har ca 10 000 st ljuspunkter för gatu/parkbelysning. Av 

dessa är ca 2500 LED och resten Natrium. Teknik, -Fritid och 

Kulturförvaltningen tilldelades 14 mkr i årets investeringsbudget för att byta 

ut gamla Natrium gatlampor mot nya energisnåla LED-lampor. Detta innebär 

en energibesparing på ca 70 % per lampa samt stora besparingskostnader på 

drift och underhåll över tid eftersom livslängden på en NA-lampa är ca 4-5 

år och en LED-lampa ca 20- 25. Varje byte kostar idagsläget ca 2500 kr i 

snitt för arbetstid och stegbil och ibland även TMA-bil. Det beräknas att 

bytas ca 2500 armaturer fram till semestern då Gatuenheten prioriterat detta 

arbete och bedriver byte med två arbetslag, ett lag för centralorter samt ett 

lag för landsbygden.      

Bedömning 

Med den utbytestakt vi har uppnått genom att arbeta med två arbetslag 

kommer dem tilldelade investeringsmedlen att var upparbetade till 

halvårsskiftet. Då kommer halva beståndet av gatu/parklampor vara utbytta 

till energisnåla LED-lampor. För att kunna fortsätta med utbytet fordras mer 

investeringsmedel. Gatu/Parkenheten äskar om 14 mkr till i 

investeringsmedel för att under året uppnå ett 75 %-igt utbyte av hela 

beståndet. Om Ronneby kommun väljer detta samt att fortsätta under 2024 så 

beräknas hela beståndet vara utbytt sommaren 2024.      

Förslag till beslut 

Teknik, - Fritid och Kulturförvaltningen föreslår Teknik, -Fritid och 

Kulturnämnden att föreslå Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 

Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att bevilja 14 mkr i 

investeringsmedel för fortsatt utbyte av NA-lampor.      

Teknik-fritid- och kulturnämndens beslut 2023-03-28 

Teknik, -fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå Kommunstyrelsens 

arbetsutskott att föreslå Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige 

att bevilja 14 mkr i investeringsmedel för fortsatt utbyte av NA-lampor. 
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Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till teknik-fritid- och kulturnämndens 

förslag med tillägget att finansiering sker via extern upplåning.       

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att bevilja 14 mkr i investeringsmedel för fortsatt utbyte 

av NA-lampor. Finansiering sker via extern upplåning.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 189 Dnr 2021-000649 101 

Information Gribshunden 

 

Sammanfattning  

Anders Engblom ger information om projekt Gribshunden.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet.  

________________ 
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§ 190 Dnr 2023-000255 009 

Utbildning i Svenska- Sfi för Ukrainska medborgare 

 

Sammanfattning  

Ronny Mattsson, verksamhetschef, och Pär Bengtsson, rektor, ger 

information om utbildning i svenska- SFI för Ukrainska medborgare.      

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Roger Gardell 

(L) och Peter Bowin (V).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar på att återremittera ärendet till 

utbildningsnämnden för behandling av ärendet innan arbetsutskottet fattar 

beslut.      

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsammal.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott att återremittera ärendet till 

utbildningsnämnden för behandling av ärendet innan arbetsutskottet fattar 

beslut. 

________________ 

Exp: 

Utbildningsnämnden  

Tobias Ekblad, förvaltningschef utbildningsförvaltningen  

Ronny Mattson, verksamhetschef utbildningsförvaltningen  
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§ 191 Dnr 2022-000236 192 

Besvarande av motion från Mia Persson (MP) och Lova 
Necksten (MP) Skapa säkra skolvägar med säkra 
cykelöverfarter 

 

Sammanfattning  

Mia Persson (MP) samt Lova Necksten (MP) har lämnat motion om att 

skapa säkra skolvägar med säkra cykelöverfarter enligt följande: 

”Många elever känner sig otrygga när de går eller cyklar till och från skolan, 

eftersom bilar kör för fort vid hämtning och lämning precis utanför skolan, 

samt skolbusstrafiken som också kör längs skolvägen. Många elever bor så 

nära skolan att det egentligen skulle vara bäst för både barn, föräldrar, hälsa 

och miljö om barnen gick eller cyklade till skolan. Men på grund av en 

osäker trafikmiljö finns en risk att föräldrar ändå känner sig tvingade att 

skjutsa barnen med bil.  

 

Idag rekommenderar men att barn ska röra på sig minst 60 minuter per dag 

för en god hälsa. Då vuxna idag tenderar till att röra på sig mindre resulterar 

det i att även barn rör på sig mindre. Att cykla eller promenera till skolan 

skulle bidra till en bra bas för rörelse. Att inleda dagen med att röra på sig 

påverkar skolresultaten positivt. Goda vanor grundas tidigt och barnen mår 

bra av den rörelse det ger.  

 

Barns skolväg är en strategisk fråga för att förbättra folkhälsan genom att 

främja vardaglig motion. Ronneby kommun kan ta ansvar för elevernas hälsa 

och skolpresentationer samtidigt som klimatpåverkan minskar genom att 

bilkörning byts mot fossilfri transport.  

 

Med hänvisning till ovanstående föreslås kommunfullmäktige besluta  

att ge TFK nämnden i uppdrag att se över cykelvägar/cykelöverfarter runt 

skolor  

att återkomma med en handlingsplan kring hur Ronneby Kommun kan skapa 

säkra cykelvägar och säkra cykelöverfarter kring kommunens samtliga 

skolor”  
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Bedömning 

Motionen har varit på remiss till teknik-, fritid och kulturnämnden som 

lämnat följande yttrande: 

”Det läggs idag stort fokus på att värna oskyddade trafikanter, i synnerhet 

vid skolor då det är en hastighetsbegränsning av högst 30 km/h vid samtliga 

skolor frånsett Naturbruksgymnasiet (trafikverkets väg) i kommunen. Det är 

också där hastighetsbegränsande åtgärder såsom exempelvis fartgupp är som 

mest prioriterade.  

Arbetet med cykelstrategi pågår genom Kommunledningsförvaltningen 

varpå det inte bör komma som ett extra uppdrag genom denna motion. 

 

För att på bästa sätt mer i detalj se över cykelvägar i anslutning till skolorna 

behövs ett nära samarbete mellan skolledning, föräldrar och förvaltningens 

tjänstepersoner. Samarbetsparterna behöver avsätta tillräckliga resurser för 

att förankra, genomföra och kommunicera eventuella åtgärder. Bäst lämpade 

för att titta vidare på de aktuella problem som skolorna upplever själva är 

därför att tillsätta ett flertal arbetsgrupper med föräldrar, elever, lärare och 

rektorer för att ta fram konkreta förslag på åtgärder för att förbättra 

trafiksituationen vid skolorna i kommunen. Håller utbildningsförvaltningen i 

detta själva kan deras konkreta förslag på åtgärder sedan lämnas till teknik- 

fritid- och kulturförvaltningen för ett eventuellt genomförande när 

lämpligheten i förslagen prövats.” 

 

Miljöpartiet de gröna har även lämnat en motion där de yrkar att 

kommunfullmäktige ger teknik-, fritid- och kulturnämnden i uppdrag att 

återkomma med förslag på bilfria zoner runt skolor i Ronneby kommun och 

att intilliggande gator/vägar får en hastighetsbegränsning för att gynna 

gående och cyklande barn. Teknik-, fritid- och kulturnämnden svarar där 

med ungefär samma lösning d.v.s. att utbildningsförvaltningen bör hålla i 

arbetet. Förvaltningschefen för utbildningsförvaltningen yttrade sig i sin tur 

över det förslaget och menade att det är direkt olämpligt att 

utbildningsförvaltningen får ett sådant uppdrag då den nödvändiga 

kunskapen inte finns hos förvaltningen. Självklart kan förvaltningen dock 

bistå med tankar, idéer och synpunkter på hur de upplever situationen. 

 

Det har sedan tidigare funnits ett uppdrag i Miljöprogrammet att ta fram en 

cykelstrategi. Miljöprogrammet har dock ersatts av en hållbarhetsstrategi och 

uppdraget finns inte längre kvar. Däremot finns det en Cykelstrategi 2018-

2029 framtagen av Region Blekinge och länets kommuner. Nu pågår ett 

arbete att ta fram en cykelplan som är en revidering av cykelstrategin. I 
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strategin och kommande plan hanteras det regionala huvudcykelnätet och 

kommer inte in på den detaljeringsnivå som uppdraget i motionen kräver. 

 

Motionens utgångspunkt är förbättrad folkhälsa och skolresultat och att 

dessa kan förbättras genom en säkrare trafikmiljö. Teknik-, fritid- och 

kulturnämnden yttrar att det är ett stort fokus på oskyddade trafikanter och 

särskilt runt skolorna. Man har därför t.ex. arbetat med 

hastighetsbegränsning till max 30 km/tim intill skolorna.  

Då förutsättningarna över tid kan förändras behöver trafiksäkerheten kring 

skolorna ses över med jämna mellanrum eller då förändringar skett. För det 

arbetet kan en planering läggas upp där t.ex. tre-fyra skolor om året gås 

igenom utifrån trafiksäkerhet i närområdet. I en sådan analys bör naturligtvis 

säker cykelväg ingå samt även möjligheten att inrätta en bilfri zon i enighet 

med en annan motion. Ansvaret för att ta fram en sådan plan och 

genomförandet av den bör ligga under teknik-, fritid- och kulturnämnden 

men göras i nära samarbete med personal från utbildningsförvaltningen samt 

i förlängningen elever och t.ex. föräldraråd. Även personal från enheten för 

strategisk samhällsplanering på kommunledningsförvaltningen kan kopplas 

till ett sådant arbete. 

 

Det går att hantera cykelvägar/cykelöverfarter separat men ett 

helhetsperspektiv är mer lämpligt. 

 

Kommunfullmäktige bör därför, utöver bifall eller avslag, överväga att 

möjligen istället ge ett bredare uppdrag enligt ovan.   

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 192 Dnr 2023-000003 101 

Delegationsbeslut 2023 

 

Sammanfattning  

Följande delegationsbeslut återrapporteras: 

1. Återrapportering av delegationsbeslut i upphandlingsärenden. 

2. Beslut om strategisk miljöbedömning- Att ändring av detaljplan för 

Gärestad 1:13 med flera fastigheter inte kan antas innebära en 

betydande miljöpåverkan och att en strategisk miljöbedömning därför 

inte ska göras, fattat 2023-04-03 i samråd med stadsarkitekt på 

delegation enligt Kommunstyrelsens delegationsordning pkt. 6.3 

antagen 2018-06-05 § 205 och senast ändrad 2021-12-07.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera de 

återrapporterade delegationsbesluten till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 193 Dnr 2023-000004 101 

Kurser och konferenser 

 

Sammanfattning  

Föreligger ingen information om kurser eller konferenser.       

________________ 
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§ 194 Dnr 2023-000005 101 

Delgivningsärenden 

 

Sammanfattning  

Föreligger följande delgivningsärenden: 

1. Blekinge Arkipelag, Föreningsstämma 

2. Bräkneåns vattenråd, Kallelse till ordinarie föreningsstämma 2023 

3. Bräkneåns vattenförbund/Tingsryds kommun, kallar till ordinarie 

förbundsstämma 2023  

4. Bussevikens kultur- och naturförening, Framtiden för 

Busseviksområdet syd om Ronneby 

5. Cura Individutveckling, revisionsberättelse och revisionsrapport 2022  

6. Karlshamns kommun, 20230314 $ 56     

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  

 


